
P r o t o k 6 1 n r  XLIV/2017 
z obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Kbdzku, 

ktdra odbyta sle w dniu 29 czerwca 2017r. 
w sail Rajc6w Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpougla sic o godz. 14:OO. 

1. Otwarcie obrad X U V  sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Otwarcia sesji dokonal ~rzewodniczqcy" Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz rabsk i  m6wiqc: 
,,Otwierarn obrady XUV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku". 

2. Stwierdzenie wainoSci sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  stwierdzil, iz w sesji uczestniczy 21 radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejrnowane decyzje bedq prawornocne. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz fabsk i  zaproponowat radnq Paniq Anetq 
tosiewicz. Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazita zgode. Poddano kandydature pod 
glosowanie. 
Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstmymato sie - 0. 
Radna Pani Aneta tosiewicz zostala powotana na sekretarza obrad XUV sesji Rady Miejskiej 
w Klodzku. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poinforrnowal o koniecznoici wprowadzenia zmian 
w porzqdku obrad polegajqcych na wprowadzeniu trzech projekt6w uchwal. Przewodniczqcy poprosil 
o wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr 342 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Ktodzko na lata 2017-2026, projektu uchwaty na druku nr 343 
zgtoszonego przez Kornisje Edukacji i Kultury, w sprawie udzielenia dotacji ceiowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytk6w i znajdujqcych sie na terenie Grniny Miejskiej Klodzko oraz projektu uchwaty na druku 
nr 341 w sprawie zlecenia Kornisji ~ew'izyjnej Rady Miejskiej w Klodzku przeprowadzenia kontroli 
problemowej. 

Gtos zabral radny Pan Damian ~ l a k :  Odnoszqc sie do projektu uchwah w sprawie zlecenia 
przeprowadzenia kontroli uwazarn, ze jest ona bezsensowna, poniewaz aspekty tej sprawy zostaty 
rozpatrywane przez Komisje Rewizyjnq przy okazji rozpatrywania skargi Pani Marii Dziewieckiej. 
Uwaiarn, ze ta uchwala jest niepotrzebna. Po co Kornisja ma sie zajrnowak tyrn czyrn sic juz 
zajrnowata. Bedg glosowal przeciw. 

Glos zabrat radny Pan Stanistaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni 
i Mieszkaricy Klodzka. Nie zgodze sie tutaj z kolega poniewaz skarga dotyczy tyiko jakiegoi wycinka 
sprawy, a sprawa ZAMG i urnocowari prawnych jest ternatern o wiele szerszyrn. Uwazarn, ze jei l i  jest 
cog co Kornisja zauwazyla i chce to sprawdzit, to jestem zdziwiony, t e  radni chcq ich biokowat. 
Po to zostala powdana Komisja Rewizyjna, aby cos robit, tyrn bardziej jezeli co i  zauwazyla. 
Szanujrny tg Komisje Rewizyjni~ kt6rq sami powotaliirny, powierzyil6my jej mandat i pelne zaufanie. 
lestern w tyrn rnomencie zaskoczony. Dziekuje. 

Przewodnlugy Rady Pan Tomasz fabski, dodal i i  projekt tej uchwaty powstat w wyniku wniosku 
Kornisji Rewizyjnej i na tej podstawie zostal przedlozony radnyrn pod rozwage. 

Wiecej glos6w nie stwierdzono, w zwiqzku z tyrn Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz i a b s k i  poddal 
pod glosowanie wprowadzenie do porzqdku obrad: 

projektu uchwaty na druku nr 342 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miejskiej Klodzko na lata 2017-2026. 

Gtosowanie: za - 21, pmeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Projekt uchwaty na  druku nr 342  zostal przyjety. 
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21. Podjecie uchwaty w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatonkie, 
restauratorskie lub roboty budowlane p n y  zabytkach wpisanych do rejestru zabytkbw 
i znajdujqcych sic na terenie Grniny Miejskiej Klodzko, druk nr 343. 

22. Podjecie uchwaly w sprawie nadania tytulu ,,Sponsor Sportu Ktodzkiego" za 2016 rok, 
druk nr 329. 

23. Podjecie uchwaty w sprawie powolania Mlodzieiowej Rady Miejskiej Klodzka i nadania jej 
statutu, druk nr 337. 

24. Podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia wezwania z dnia 1 czerwca 2017 r. do usuniecia 
naruszenia prawa polegajqcego na podjeciu uchwaly Rady Miejskiej w Ktodzku 
nr XLII/305/2017 z dnia 27 kwietnia 2017 r, w sprawie udzielenia pornocy finansowej 
Powiatowi Klodzkiernu i w jej konsekwencji uchwaty nr XLIII/313/2017 Rady Miejskiej 
w Klodzku z dnia 25 rnaja 2017 r. w sprawie dokonania zrnian budtetu Grniny Mlejskiej 
Klodzko na 2017 rok, druk nr 338. 

25. Podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi na Burrnistrza Mlasta Klodzka, druk nr 340. 
26. Interpelacje i zapytania radnych. 
27. Wnioski i ~Swiadczenia radnych. 
28. Sprawy rbine. 
29. Zakohaenie sesji. 

4. Zatwierdzenie protokdu z XLIII rhsji. 
Protokbt zostal pnedlotony radnyrn. 
Uwag do protokoh nie zgloszono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie protokolu z XU11 sesji 
Rady Miejskiej w Klodzku. 
Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Protokil z XLIII sesji Rady Mlejsklej w Kkodzku zostak przyjgty. 

5. Sprawozdanie Burmlstna Mlasta Klodzka z pracy migdzy sesjami. (Zal. nr 1) 
Sprawozdanie zostab przedloione radnyrn. 
Zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu wspapracy Gminy Miejskiej Ktodzko 
z organizacjami pozarzqdowyml w roku 2016, (Zal. nr 2 )  
Sprawozdanie zostab przedloione radnyrn, bylo t e i  ternatern obrad Kornisji Zdrowia, Pornocy 
Spolecznej, Sportu i Turystyki. 
Zapytari do sprawozdania nie stwierdzono. 

7. Ocena przygotowanla jednostek organizacyjnych miasta do zabezpieczenia letniego 
wypoczynku dzieci i mtodzieiy w rniejscu zamieszkania i poza nim. (Zal. nr 3) 
Materiat zostal przedtotony radym. 
Zapytari do przedtoionego rnaterialu nie'stwierdzono. 

8. Zatwlerdzenie protokdu z kontroli zadania wkasnego gmlny przeprowadzonej przez 
Komlsjg Rewizyjnq w zakresie realizacji zadafi Gminy Miejskiej Ktodzko w zwiqzku 
z reformq odwiaty. (Zal. nr 4) 
Protokol zostal przedtoiony radnyrn. 
Uwag i zapytari nie stwierdzono. 
Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanle zatwierdzenie protokolu z kontroli 
zadania wtasnego grniny przeprowadzonej przez Kornisje Rewizyjnq w zakresie realizacji zadari 
Gminy Miejskiej Klodzko w zwiqzku z reforrnq oiwiaty. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 
ProtokM z kontroli zostal zatwierdzony. 

9. Podj~cie uchwah/ w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2016 
Muzeum Zleml Ktodzkiej w Ktodzku, druk nr 331. (Zal. nr 5) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 



Ptzewodnl ptzez 
Komlsj~ B oplnii 

Ptzewodnluqca Kmisfl Budtstu, Fin I Polltykl GaygodaKkef Pani &Bela tosiewicz, 
polnforrn-oweEa 0 -mrj oplnil KornM 64 pbjektu uchwaly na drmku nr 331. 

Uwag i zapybh do projektu nle fitwterdz~ho. 

Przewodn lw  Rady AYLn To- 6yoW pod g b w a n i e  podj~cle uchwaty w sprawie 
zatwlerdzenla spraf!midmia flnmmwsgo a 2@16 f4wem Zieml Klodzkiej w Klodzku, druk 
nr 331. 

Glosowanle: za - 21, prolrciw - Ct, w t t ~ ~  #& 9 D. 
uchwah z&ah po- I oe&ymllbr tW8B&mf SlSJZOtOl~* I2&. 6) 

10. PodjQch l4ciam& %r spc* -nM,llaru- r a  rok 2016 
Powlatow4 1 lMe@l&# dtf@hkkttIbhrk~SSZ(EalEw7) 
Projekt uchwrrly z& pn 
Przewodnlw tWy Pa# T byX oplniowany przez 
Komisje; Budf&u, Flna& prmdstawienie opinii 
Komisjl. 

Przewodnlczgo% Kctmlsjl BudZOtu, Fin@& i WWI 
poinformowah o p-nej @nil KomW de mjak tu  uc 

Uwag i zapyEari do proj.letu nie a64srlerdzQtm. 

PnWnlczqcy Rady PBUl T~AI.+P hid$ 
zatwlenlzenta sprawozdirtria f l n m w  S 
w Klodzku, dmk nr 332. 

11. PocSiQck udr* w .Pmsh *#*a- za r& 2016; 
dm&* Em. && nu S) 

Komlsjl. 

Przewodnluqca Kornbj! BudFetu, Flnarrsdw i Polit@i Pani b!#mta todmwlcz, 
poinformowda o -nej oplnfl Komisj! &I rnjeldfu uc na d&u nr 333. 

Uwag i zapytatt do prolslstu nie Swierdrww. 

Przewodnlczqcy Ra6/ H n  T m m a ~  8.blBds P d  an& p d j w i a  u&wafy w sprawle 
zatwlerdzenk sprawozrkmia finammego mPi$ a 1 6  Kblzkig@n CenWm KulhrryiSpottu I Rekreacjl 
w Klodzku, druk nr 333. 



e) informacji o stanie mienia Gminy Miejskiej Klodzko, 
f) opini l  Komisj i  Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kkdzku  w sprawie wykonania bud ie tu  
Gminy Miejskiej Klodzko za 2016 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium dia 
Burmistrza Miasta Klodzka, 
g) opini i  Skladu Orzekajqcego Regionalnej I z b y  Obrachunkowej o wniosku Komisj i  
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi MiaSta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowat, ze sprawozdanie roczne z wykonania 
budietu Gminy Miejskiej Klodzko za 2016 rok byto omawiane przez wszystkie Komisje Rady Miejskiej 
i poprosit o przedstawienie opinii poszczeg6lnych Komisji: 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewicz 
poinformowata o pozytywnej opinii Komisji do sprawozdania rounego z wykonania budietu Gminy 
Miejskiej Klodzko za 2016 rok. 
Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu Przestrzennego Pan 
Zbigniew Nowak poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do sprawozdania roanego 
z wykonania budzetu Gminy Miejskiej Klodzko za 2016 rok. 
Przewodniaqcy Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek Kubicki 
poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do sprawozdania rocznego z wykonania budietu Gminy 
Miejskiej Klodzko za 2016 rok. 
Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kuitury Pan Damian giak poinformowal o porytywnej opinii 
Komisji do sprawozdania rounego z wykonania budzetu Gminy Miejskiej Klodzko za 2016 rok. 
Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech Lyszkiewicz 
poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do sprawozdania rocznego z wykonania budietu Gminy 
Miejskiej Klodzko za 2016 rok. 

Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 

Sprawozdanie finansowe Gminy Miejskiej Ktodzko za 2016 rok rowniek byto przedtozone radnym. 
Uwag i zapytari do sprawozdania nie stwierdzono. 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury zostalo przedtoione radnym. 
Uwag I zapytari do sprawozdania nie stwierdzono. 

(Przewodniu~cy Rady Pan Tomasz tabski oglosit przerwe, celem sprawdzenia prawidlowoSci przeprowadzenia 
procedury absolutoryjnej. 
Przerwa od godz. 14:25 do 14:30.) 

Po przerwie Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  wznowil obrady i przystqpil do rozpatrzenia 
kolejnego punktu porzqdku obrad. 
Przewodniczqcy Rady przedstawil radnyrn t re i t  Uchwaly nr III/108/2017 Sktadu Orzekajqcego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroctawiu z dnia 25 kwietnia 2017 roku w sprawie opinii 
o przedloionym przez Burmistrza MiastarKlodzka sprawozdaniu rocznym z wykonania budzetu gminy 
za 20 16 rok. (Zal. nr 14) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz t absk i  poinformowat, t e  nie bylo odwdania od powytszej 
uchwaly w zwiqku z tym pozostaje ona w mocy. 
Ze strony radnych nie padly pytania do przedstawionej uchwaly. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal o p~edtozonej przez Burmistrza Miasta 
informacji o stanie mienia Gminy Miejskiej Klodzko (Zal. nr 15) 
Informacja zostala przedloiona radnym. 
Ze strony radnych nie padly pytania dotyczqce powyzszego tematu. " 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  przeszedt do punktu 12 f) porzqdku obrad - opinii Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ktodzku w sprawie wykonania budietu Gminy Miejskiej Klodzko za 2016 
rok oraz wniosku o udzlelenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Ktodzka. 



2-ca Prrewodnmmgo thrntsjl -1- 'Q1IBi Jlin- WB&adcz ,@&~yteta aROC opinii Komisji 
Rewlzyjnej Rady luli@8Lrle$w KJO- w s w m  Miefrlrl(f Wdzko za 2016 
rok oraz wnlosb o udzl&nie a ~ t o r l u m  . (at. rn S*) 

Przewodniczelcgr Rady Fen TamWm MkzyXd ttafiC Uch* nr IIIfW2/2017 Skladu 
Orzekajqccgo MiortakPeJ Izby MlpkechunkcMj W WlradeMa t dnia maja 2dX7 raku w ~prawie 
opinii o wniosku ~omlsf i  hwizyfmj  o udtkknie absdutorbrcn ~ b r m i s t b w i  MlaiaPr W z k a  za 2016 
rok. (a. nr 17) 
P n e w o d n l ~  aady Pa Tomu& bi&d @nPwmcwd, ;eL nie b$b odwoisrria od powyiszej 
uchwaly w zwi&u z tym pozostajc ona w n;lBW. 

13. Podfqda u+hwr)y w sp- i xaWalBmia  # # ~ 8 d a a  flnanrsw-o 
or* s p r ~ e ~ h l r k  t nryk- WtWM@- I- ra  BWi3 rok, druk 
nr 334. (Zak nr 18) 
Projekt uchwaly zustak pmdbtaay radnym. 
Przewodniaacy M y  Pa@ TomLCr f abs4% gmMfmn~wal.~ 
Komlsje ~udtetu, Finandw i Polityki w. Pnewo 
Komisji. 

Prrewodnicz~ca Komlsjl Budtetu, Flnadiw f POW am@ Pani 4 m M  Losiewi~, 
poinforrnowsb ba pmytymmj oplndl KomU rk pmWtu uchvMk na Wsu nr 334. 

Uwag i zarpytdt do wje&ku nie sbffierdzeno. 

Przewodnicszgy IIElr&W 10- f.IYW pddd pod W w a n i e  podjpcle uchwaly w sprawie 
rozpatrzenia 1 ~ l r ~ n l a  spr4WQzdani6 @Wtkpwego orer sprawcWania z wykonania budtetu 
Gmlny Mlejshj  KMzko ~a 2016 wk, druk nr 334. 

Gbsowanle: a - 18, p ~ l w  - 0, w s t n y d  sbq - 3. 
U c h w . k r o o t # . ~ I ~ . h ~  13%8/ 202P. (Id. 19) 

14. Podjqde uehwdyl w rpmmle u- kwmlrtrrawi HhmW Ktoc&!m absolutorium 
z tyMu wykolrtnta b&etu &h@ny W 0 za ZSl6 rddly druk nr 330. (1.1. nr 20) 

Gbs zabral V-ce Pmwodnlaqcy Wad anie Pmwodnlagcy, Wysoka Rado. 
Musze stwie~lrK, k w mojej EksdO ej jest to kolejny punkt w sprawie 
udzielenla absolutorium B u r m ~ w l  n punkt rozpatrywat w d w k h  
aspektach: w IndywldWlnej kvvQsdti r h n y m  tercmle oraz w kwestil 
ogdnej tego co mamy globc;lwoC, orlum. Kierujw sip wrateniaml 
z popnednlqp dnia mu6&%$ stwi&zt6 zlet PaRUr B u r m i ~ o w i ,  te  to z czym 
szli4my do w y b r b  ta%. pewm re szystkg zostalo wealizowane. Plan 
flnamowy i mfzowy wyhnany i w zasatJ& m&m by n r  tpm popr;$llabtat. Chd&m tylko zwr6clt 
Panu Burrn ist tz~~i  uwirt l~~ na jdnq mcz, klr PBvvniat dro&aipgi ksztaltujq 4wiadomoJt obywatelt 
mlasta, nie tyllca te dulvr n prasy i w innych rnediach. Sq tet 
drobne rzeczy, udqttlwep ma n i m  nie wszyocy ludzie oceniajq 
prace sarnonatdu i p r q  Bu spraw, r6wnlct watne sa sprawy 
bardzo drobne. Z koiei t@ drobna gptawy nlb tW@Q byd pe-larnym lnterewm, kt6t-y zawaty na 
tym, u y  w tak we~gnym rkcle jek absWt@um bqdzkmy olg klerow! kwestlq atkttwienfa takich 
drobnych qnrw,  Mern agat do ie nrm juL zmWo pracy, p6tniej 
bdzie ocene za E~EWCS&& raq#brmishae - teby Pam w tych ostatnich 
miesiqcach mv&ct2 uwa$@, do w r y  f k k  d o p r a ~ l ~ y  sie takiego 
mechanlzmu - j&@U c d  lrie jest to s@ma upada - tneba stwonyt 
mechanlzm I te d m h  g%srwy nlewskowad nzi bmisjach, gdzie 
komuS sie te pod*, cay nie. rr w swtqpnym dvesie dziatania 
stworry) taki mechanim, aby cad E~#$W drwDm s w a m  kt6ra nurtuje. 
Po niekt6rych nlefortwnych wydarzenkkll, O$jl$m f&hm, aby by6 pmdwko udzleleniu 
absoiutorlum, atc PtwiWzihn, &%to by byl)lw*- bo jsfn motna k & m j w  sic drobnymi 
sprawami zgb& veto wobec crlokszWW @ m q  z61 C* ralr, OczWujc tylksr, ie stworzy Pan 



mechanizm wrazliwy na drobne sprawy, ktore radni zglaszajq. l a  np, mialem sprawg, ale 
stwierdzilem po analizie dokumentbw, ze wtasciwie to ja tych dokumentbw nigdzie nie zlotytern. 
Wszystkirn na kornisjach mbwitem, w roznych gremiach, ale nigdzie nie bylo oficjainego pisrna 
z mojej strony kierowanego do Burmistrza Miasta, dlatego musze sie uderzye w piersi i wycofak 
z moich wczeiniejszych zapowiedzi. ' 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karo luak :  Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 
Chcialbym przylqczyt sie do slbw radnego Pana Wbjcika. Niestety z przykroiciq odnoszg czasami 
wratenie, ze zapomina Pan kto jest dia kogo. Zostaliimy wybrani przez mieszkahc6w, Pan r6wniet 
zostal wybrany przez mieszkahcbw, a uasami odnoszg wratenie, ze poiityka, ktbrq Pan stosuje, to 
jest polityka - program partii, programem narodu. l a  bym proponowal jednak odwrotnie, to 
mieszkahcy wiedzq co potrzebujq. Mieszkaricy zglaszajq swoim radnyrn potrzeby, a radni sktadajq 
do Pana proiby o zawarowanie w budtecie pewnych pienigdzy. Przez dwa ostatnie lata skladalem 
takq proibg. Ze wszystkich moich prbib skladajqcych sip z kiikunastu.punktbw, nie zrealizowal Pan 
nic. To nie sq wieikie proiby ze strony mieszkahcbw, czasaml postawienie taweuki, czasami wylanie 
kawalka betonu u y  asfaltu, aby dojicie do klatki schodowej niekonieunie odbywab sie brodzqc po 
kostki w bbcie. W zwlqzku z tyml odczuciami moich wyborcbw bgdg niestety musial zagbsowat 
przeciw absolutoriurn dla Pana. 

Gtos zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc: Panie Przewodniczzlcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 
Szanowni Mieszkalicy Kbdzka. W zwiqzku z tym, ze juz na poczqtku mnie zaszufladkowano, nie wiem 
dlaczego, tak jak Sp. Tadeusza Kmiecika do jakieji szufladki. l a  od poczqtku mbwilem, tebyimy 
politykg zostawili z boku. Juz sam wstep, podejicie do tej sesji wykazalo, i e  nie podchodzimy 
rozsqdnie, chyba sama Rada, na wksne zyczenie strzela sobie w koiano wydajqc argumenty, kt6re 
niedobrym iwiatkrn odbijq sip na tej Radzie Nie mozna samemu wybierat jaki i  organ, ktbrego 
p6fniej sig blokuje, ubezwtasnowolnia. My jesteirny wladzq ustawodawczq Pan Burmistrz 
wykonawczq. l a  zawsze mbwip, t e  wtedy jest ile, gdy niby wszyscy sq zadowoleni, a pbfniej gdy 
kohczy sig dana kadencja i okazuje sip, l e  wcale tak nie bylo dobrze jakby to wyglqdalo. Nie majqc 
wptywu na wiele rzeay, otwarcie mbwig, t e  nie bgdg glosowal ,,pneciw", bo teby glosowat przeciw, 
to by musiaty by6 wczeiniej do tego argumenty, ktbre by za tym przernawialy. Wstrzymam sie od 
glosu, bo jak j u t  dzlsiejsza sesja wykazata, ze najbardziej mqdre inicjatywy, wnioski, czy interpelacje 
rozbijajq sig o mur. Mija j u t  trzeci rok i przestahmy sig aarowai. Po tej sesji - mowig to otwarcie - 
wladza, kt6ra byla w tamtej kadencji, do ostatniego udzielania absolutorium stuchala co jeszae 
mbwiq radni, zwtaszcza ci w Komlsji Rewizyjnej. Po udzieieniu absolutorium jak to sic mbwi: ty sobie 
mbw do muz, a muzy i tak ciebie nie sluchajq. 

Gbs zabrata radna Panl Aneta toslewlcz: Panie radny Wbjcik, bardzo sig ciesze, i e  zmienil Pan 
zdanie, bo absolutorium jest bardzo waznym wydarzeniem. Rozumialabym tutaj, t e  gdyby Pan 
gtosowat przeciwko udzieleniu Burmistrzowi absolutorium, to znaczy, ze glosowalby Pan przeclwko 
ternu co sig w ostatnim roku wydarzylo, czyii: zmniejszyiiimy zadtuienie miasta, zwiekszyiiimy 
dochody, zrnniejszyliimy wydatki biezqce. To sq podstawowe rzeczy o co walczyliimy, teby oddtutat 
miasto. Teraz oboje Pahstwo radni tzn. Panie Karoiczak i Panie Wdjcik narzekacie na to, ze niewieie 
sip zadziab w waszych okrggach, ale Panowie, czy Wy nie braliicie udzialu w poprzednich sesjach? 
Przeciet ostatnie dwa lata (2015-2016) byto zaciskanie pasa po to, ieby moina byto przede 
wszystkim myi iet  o inwestycjach. W tym roku wiemy jui, i e  wiele projektbw, ktbre zostaly ztolone 
w 2016 roku o irodki zewnetrzne - nawet nle myflelikmy, nawet nie ini lo sip nikomu, ze praktycznie 
wszystkie projekty zostanq dofinansowane i w tej chwili oglaszane sq przetargi. Inwestycje bpdq 
robione. Krok po kroku reaiizujemy w tej chwili zadania dia calego miasta i wydaje mi sig, i e  trzeba 
potrzet na caloksztatt. Czyii rozurniem, ze je i l i  Pan radny Karoluak bgdzie gt0~0wal p~ec iwk0  
udzieleniu absolutorium, to wlainie bgdzie glosowal przeciwko temu, i e  Pani Skarbnik razem 
z Panem Burmistrzem zacisngli pasa, zrobiii oszczgdnoici na wydatkach bieiqcych, wykonall 
dochody, zrnniejszyli zadtuienie, byty podwbjnie wolne irodki na koniec roku. Rozumiem, t e  Panowie 
bflziecie gtosowat ,,przeciwm? 

Ad vocem radny Pan Tornasz Karo luak:  Odnoszqc sig do wypowiedzi radnej Pani Anety Loslewia. 
Bardzo ciekawie to Pani opisata. Troszeczkg sie dziwie, jest Pani ekonornistkq, jeii i wedtug Pani 
zaciskanie pasa, to jest wydawanie kilku milionbw ztotych na walqcqsip budg, ktbrqimie sig nazywat 



Inkubatorern P n e d s l g b i ~ o ~ c i ,  im ja Panl g ~ W l u j ~  pcz- humom, bo te pssnkkdze moina by 
bylo duto lepiej spoty-t zarbno w nmqch btkrwach wy4Mwy&, fak i w o$&twj skall miasta. 
Pan Burmistn. jest od nadawanh tonu 1 kierWkbw, w kthtych msze m h t o  ma tQE. Wlele inwestycji 
Pana Burmlstrza bylo berdzo d&rych, bmiw s4usznych 1 bprrdzo pstmebnyck, a lnne w og6le 
niepotnebne, wiw Pani kosiewlcz proszq u m k d  z tyrn GO Psni rn6Ni. 3a m6wlCem o pienniqdzach 
w skaii 10-20 tys,zl. w r&u. Myfl@, t e  takle ptaniadze w dwtej czpSci aaspokobby drobne potneby 
wyborc6w w moim o k ~ g u  wyborcwm. 

Glos zabral radnv Pan Lech S u w k a :  Id& zr  t&iem rnySbnls rnolgj sza a o l e t a n k i ,  kt6ra 
przed chwilq po"cz~a nas jak mamy my&&, ja bym chcial, b b y  wV&yf em-. Bpdp gksowal. 
za absolutorium. NatomlClsq marn w l e l ~ p ~ ,  pmlewat bQ&@rny tnM jeszue jadno absolutoriurn 
w w s l e  naszej kadene - mnie w tyrn gpmwozdanlu sOomisji kwizyjnej, brakowak takich 
elernent6w1 kt6re Kornlsja Rewizyjna zauwsrByt&y jako niedwkonak an, nle H@y, nle wytyki, ale 
coS takiego co motemy paprawit. To nie zo&& dopracowana. To powEsvno by6 tgWe podpowiedzenie 
nam radnym i Burmlstmwi na co swrbciC urP.Q@@, co jest jesz&ze do dofmcowania. Mnie tego bardzo 
brakowalo w tyrn sprawozdaniu 1 mykip, %-a w tym nasepnym jakby to znalazb, to bylaby to fajna 
wskazbwka na to, w kt6rym kierunku powlnMmy UC, &zIc msplessyt, a gdzie zwolni6 

Ad vocern radna Panl AMta Loakrwicz: PBnita radiny, wyda* mi sip, jehli chodzi o rnajq plerwszq 
wypowiedi to fk mnie Pan zrwmial. Je nWw n k  c k p  pxRzaC. t k i a b r n  tylko jasno I gklno 
powiedzied, m nlektbtzy radni chyba chcqawbp2. To t y l b  tylacz rnojej stmny. Natomiast je51i chodzi 
o opinlp Komlsji Rewizyjmj - Pan& radny - Romtsja oplnEaw& wykonmie, a nie planowanie. I tam 
nie ma sip sago preyczepiC,'Ula&qo n b  sza&tEhy nr sN. I] Ile w pkqmednlch latach - nle wiern 
czy Pan pami* - t& na to wskezywa4a Ftagku~elna lzba Obr%chunkowa, te  np. EEObdy rnajqtkowe 
byh/ zawytane, bo nie data sip leh wykonyldvrlt prawle w 1W%, byk, duto nlfaj, to w 2016 roku 
wlaknie Komlsja Rewizyjna wskarruje na to, &a bytlo prawle 100% wylr;onanle, a ratem planowanie 
r6wnlet bylo prawidkowe. W tyrn rnarnencla rile tqdo tak4ch uwq, o &&ych rnogtiby$my powledziet, 
i e  cok by40 n k  do kofica dobrze i m co8 tn& umBesd. \hlykwnle by%@ bardzo &&re. Natorniast to 
co marny na p7ryszb6t, 0 bpdztmy od wm&nla planowat w projekctk budtetu rr9 rok nastepny. 

Glos zabrai radny Pan M a m  Kwcls: Ho& flE~wbetkl, a k  bykMnak p w u s  do-cy cabksztaltu 
polityki finanwwej, botrodno tutaj roblt mvmlucj@ i zresd&M udaly niaktbre m b r y  dotyczqce 
wipkszych oszcz~dnoki, bowiem jekiekolwiQk psksztakenta wlqtq z kosz@rni, wiqtq sig tei. 
z r6fnym1, fe b k  powlem nie do kofica u$w&dounlonyrnI w k a m l .  3egt tendieRcfr, kt6ra cleszy. 
Zatnymano j q  w roku 2015, k i d y  pucMy wyalW. Co mku ~ w a l i ~  wl@cej, i!@li$my pbnad stan 
i to byla w ~ c z  lawina. Nie bylo 5rodk6w I obzm@n&ci na j a k W w l e k  fnwstycje, wszystko robilikmy 
z kredyt6w. l a  rnam perspektywg tnech kadwdl I w zwiwktr I tyrn ICSIW~ tutaj ktedyf popnednicy 
obecnego Burmistma sprbwaddli firme aud@@rsr&, kt6ra mi* wykomt projeW strategii i okazalo 
sip, t e  nie bqdzle z czew inw~towad, b w i m  w-kzystikle w)rdatkl s@ tak n a p i ~ k  I tak byl budtet 
wydrenowany, i e  nie mieliOmy mo2I-l zlapania oddechu. Taka ~ S i y k a ,  spokojna 
i konsekwenma, czyli chcie wydakkt5w p q  pmll9aanlu d o ~ ~ b w ,  r6wnle2 kwestle inwestycji, 
jest reallzowana. W pnyszlym mku b&%Wt?y jeszae mOgli poawralik sobk na wiele innych 
przedsipwzlpk, M6re sq p4ne i sam jestem vor $Lf &wi116wladorq, t e  wlprte neczy np. tnykrotne cipcie 
ul. Zarnlejsklej wynlk- nle t y k  ze ch@ci, ale z W u  m a ~ ~ l c l  poayskanla brodk6w 
zewnptrznych, ale w p m z l y m  mlru Burmkm &iec&, t e  I spraws ruszy. OU;)~PM~$$C~~ motna by 
bylo pr6bowaC eksperylgnntbw 1 rardykalrlyeh d r i M ,  ale za tyrn sto& zawsze ludzie. Za tyrn stojq 
koniecznoSci i ryzyko, Mre nie -ze st* op3tscl. Nle by& to Ylko wySplenie l-we i chwalqce, 
rnlell5rny tam rbwnlef wag1 d o m c e  namych W a d  i tego I E ~  nas mlaa w ptl-ysztofci. 

Glos zabrd mdny Pan Asmln hrosz: Paw hwodniezqq,  S m m n i  PaMwo. 0 budtecie, 
o wykonaniu bu-u n k  bqdg sEq mzwpxf?#, $p Cihybe wszyrMeo z o m b  powledshne I w tej kwestii 
nie ma w&tpli&ci. Natnmlast c W b y r n  pwWfQC dwa shw o tych fWych krumkach, kt6re mote 
nie wszyscy zauwaiajq. 9w j ednd je zauw*n I moi wybow r6wnW. Tutaj m6wl siq, te  mak sie 
robi, wrpa nic sip nle Mi w nbmkt6rych txh wybomyah. Ja sqaglqdam rra Klodzko jako na 
cab&& 1 mam ime zdank Posuwamy siq EEO pmmki, te rn*, m i e  pmez nle&&ych nbezauwatalne 
kroczki jednak sq poczynione. WbaczcbB Pad-, ~ o a z ~ l ~ y  w mWmp dwaky, jak one sip 
zakohny to feszcze $&ladnle nle wlermy, @fe dophIUmy to -tko. Sake funkcjonuja 



nauczyciele nie sq zwalnlani. W sferze sportu, turystyki, rbwniei rozwijarny sig, awansujemy. Nie 
jest tak, te  nic slg nie dzieje. Wystarczy przejit sig po Ktodzku. Te i  marn porbwnanie z poprzedniej 
kadencji i jednak sq te inwestycje i oczywiicie ta n i t  porozurnienia, ktbrq Pan Burmistrz potrafi 
nawiqzat ze Starostwern, ze Sp6ldzielniq Mieszkaniowq. To sq wlainie te kroczki, kt6re owocujq 
w inwestycje, i ktbre zmieniajq nasze miasto. Mykl~, i e  nie jest tak do kotica, Ze nic w rnalych 
rzeuach sie nie dzieje. 

Wigcej glosbw nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta Ktodzka absolutoriurn z tytulu wykonania budzetu Grniny Miejskiej 
Klodzko za 2016 rok, druk nr 330. 
Gtosowanie: za - 15, przeciw - 1 wstrzyrnato sic - 5. 
Uchwata zostata podjeta i otrzymah nr XLIV/319/2017. (Zal. nr 21) 

Burmistrz Miasta Pan Michat Piezko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Serdeunie dziqkuje 
Paristwu radnyrn za pozytywne przeglosowanie absolutoriurn. Jest mi troszeake przykro, t e  znalazt 
sig jeden glos przeciwny radnego Pana Karoluaka, ale rnam nadzieja i l iac caly a a s  na to, t e  moze 
w przyszlorocznyrn absolutorium zrnieni Pan zdanie. Dzigkuje bardzo. 

Glos zabrat radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Burrnistrzu, wszystko w pariskich rekach. 

(Przewodniczgy Rady Pan Tomasz tabski oglosit przerwg w obradach od godz. 15:20 do godz. 15:30.) 

Po przerwie Przewodniczqcy Rady wznowil obrady. 
Na sali obecnych 21 radnych w zwiqzku z tyrn wszystkie podejrnowane decyzje bpdq prawomocne. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Klodzkiemu, 
druk nr 336. (Zal. nr 22) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl poinformowat, ze projekt uchwaly byl opiniowany przez 
Kornisje Budtetu, Flnans6w i Polityki Gospodarczej oraz Kornisjc Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
~rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqca Kornisji Budtetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz, 
poinformowala o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 336. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i Ladu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na 
druku nr 336. 

Uwag i zapytati do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~a,bski poddat pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
udzielenia pornocy flnansowej Powiatowi Klodzkiernu, druk nr 336. 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstrzyrnato sig - 0. 
Uchwala zostata podjeta i otrzymata nr XLIV/320/2017. (Zal. nr 23) 

16. Podjqcie uchwaty w sprawie zmiany Wleloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Klodzko na iata 2017-2026, druk nr 342. (Zal. nr 24) 
Projekt uchwaty zostal przedtotony radnyrn. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowal, ze projekt uchwaly by1 opiniowany przez 
Komisjq Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 
Komisji. 

Przewodniuqca Komisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodaruej Pani Aneta Losiewicz, 
poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 342. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 



Przewodnia8py IRBEkO, To- t.'W wl anie aodjeck w sprawie 
zmiany Wielok&qlaJ m y  F i m w g S  .m@, K&&%O lla 4- Z O i P ~ ,  d ~ k  nr 342. 

Gbsowanie: za - 17, pmgiw - 0, wstmym 
Uchwata z6+t*h padm i otqmala IW 

17. Podjqcie uchtd~&'w spn#rls d&BRnkrmiaa b a a  @lWy Mle#Maf KCdrko na 
<+I"-",, 2017 roh d n ~  nr uII. (a. rr -1 31 . ., 

Projekt uchwa%g 'hsW ptZedloiory radny , 
.'I :' .. 

Przewodniczacy Rady kn Tol#laz ;8.OiC#', plW@mo~& t e  B W i s t r z  Mtmta sygnaiizowd 
wprowadzenie autopoprawki do m j e k t u  tsPW& w !pm& WonanM m i a n  w budiecie. 

Skarbnik Gminy Pani Woletta S m l t ~ k ! i & ~ I a I  w imjpniu Burmktrza MIeota przedstawila 
autopoprawkp do projek&~ uchw* na dn&& m MS. Zmfatsr dotycz& za@unlb nr 3. W zadaniu 
nr 17 pn. ,Wykwp &pod uncntrm" mZe#a%(~ slq @amwane mydstki o kwo& 51 345,OO zl. 
W wyniku wp~owl%dzot?ej zmiany h u n e  pWhimBe wydatUl maj€ktkm& Gmlny Mkjskiej Klodzko 
w roku 2017 wyniosq 18 407 315,39 f. 

Przewodniaqcy Rady P.IA Tom= h by4 oplniowany przez 
Komisjp Budtetu, Finan& i P d W l  G pmdstawienle opinii 
Komisji. 

Przewodniupea Kemigjl Budtetu, Finam&# i Poiityki Gospodamsj Pan1 &Wa tosfewiu, 
poinformowda o pos&wnej opinti 1 do p r o j e h  uchwa)y na d N k  nr 335 wraz 
z autopoprawtrq. .. - 

> ?  'I 

"wag i zap* do m u  nie s i w t e r c ~ z o n W * ~ ~  

Przewodniaryy Rady Plrn 1-1 #W!@td -at pod & s o m e  p 
zgbszonej p m  Bu,mlsttza Miasta do pr&lW M w d y  na dNku nr 3& 

Przewodniazlcy W y  FUI Tomra h g r Y l F  jmMal pod OlrcffsManle podjpcie whmky w sprawie 
dokonanla zrntdn budW& Gminy Mlejskldg na XU3 rok, @wk nr 335 wmz z pnyjqtq 
autopopraw@. 

18. ~odjqcla uchvvrly w spruwb na m ~ r c i *  u~lwtrql S w y  na a a s  
oznaczony Y,O lat w &pbta w e t m y & j & M ,  dWk. Rr @&. (a m 28) 
Projekt uchwdy zostal pmadlotony radnym. 

Przewodniupcy Rady WIA ~omcl l l  tal#kei mowd, t e  projekt uchwaky byt opinlowany przez 
Komisje GosWarkl  KWunatW, O c m  ~ w l s k a  I &du P-trzennego. Przewodniuqcy 
poprosll o p rmWawtWe opinii Kmisj l .  

Przewodnirxpcy Karnm: Gospdarki tDOtl Przestrzennego 
Pan Z b l a n h  N(DM& poin90ZP190 p&$@W uchwaly na 
druku nr 327. 

Uwag i zapytafi do pmjWm nie Skwier-~ 

Przewodnluqcy Rady Pitn ToaWw anla fmdj~cle ~&%w&y w sprawie 
wyratenla zqoBy na zawawtie umowry y 1.OLlt w trybie bzptzetargowyrn, 
druk nr 327. 

GRsowanie: za - 21, p m i w  - 0, wstrzym&a 0. 
Uchwata I mrll I# 



19. Podjecle uchwaty w sprawle wyra ien ia  zgody na  zawarcie kolejnej  umowy dziertawy, 
k t6re j  przedmlotem jest  ta sama nieruchomoSt z dotychczasowym dzlertawc$, 
druk nr 339. (Zaf. nr 30) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinforrnowat, i e  projekt uchwaly byl opiniowany ptzez 
Kornisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i h d u  Przestrzennego. Przewodniczqcy 
poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniuqcy Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinforrnowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na 
druku nr 339. 

Uwag I zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddal pod glosowanie podjqcie uchwaty w sprawie 
wyraienia zgody na zawarcie kolejnej urnowy dzieriawy, kt6rej przedrniotern jest ta sama 
nieruchomoit z dotychczasowyrn dzieriawca, druk nr 339. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzyrnato sie - 2. 
Uchwata zostala podjqta I otrzymata nr XLIV/324/2017. (Zal. nr 31) 

20. P o d j ~ c i e  uchwaty w sprawie wskazania miejsc realizacji obowiqzku szkolnego uczniom 
klasy VI  Szkoty Podstawowej nr 3 im. kpt. Stanistawa Betleja w Klodzku od  klasy V I I  d o  
V I I I  w latach 2017/2018 - 2021/2022, druk nr 328. (Zaf. nr 32) 
Projekt uchwaly zostal przedlozony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poinforrnowat, i e  projekt "chwaty byl opiniowany przez 
Kornisjq Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Ptzewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinforrnowal o pozytywnej opinii 
Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 328. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddal pod glosowanle podjecie uchwaly w sprawie 
wskazania rniejsc realizacji obowiqzku szkolnego uczniorn klasy VI Szkoty Podstawowej nr 3 irn. kpt. 
Stanislawa Betleja w Klodzku od klasy VII do VIII w latach 2017/2018 - 202112022, druk nr 328. 

Wosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 4. 
UchwaCa zostala podjqta I otrzymala nr XLIV/325/2017. (Zaf. nr 33) 

21. Podjqcle uchwaty w sprawie udzielenia dotacji  celowetj na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytk6w 
i znajdujgcych s iq  na  terenie Gminy Miejsklej KCodzko, druk nr 343. (Zal. nr 34) 
Projekt uchwaly zostat przedloiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poinforrnowal, te  projekt uchwaty zostal zlozony przez 
Kornisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian ~ l a k  poinforrnowal, t e  Kornisja skladajqc 
projekt automatyunie wydata pozytywnq opinig do projektu uchwaly ha druku nr 343. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddal pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytkow i znajdujqcych sie na terenie Grniny Miejsklej Klodzko, 
druk nr 343. 

Glosowanie: za - 21 przeciw - 0, wstrzyrnato sie - 0. 
Uchwah  zostala podjqta i otrzymala nr XUV/326/2017. (Zaf. nr 35) 



22. Podj~de uchwdy w sprawls nadentr @Wu ,Ips- Sportlr I Q o d z k l ~ "  za 2016 rok, 
druk nr 329. (M. nr Jd) 
Projekt uchwaly zostat pmedlotony radnym, 

Ptzewodniczqcy Rady Pan Tom- tbaUtMnfonnowa+,  i a  gmjekt uchwdy by4 oplniowany pnez 
Komisje Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki. P m a w o d n i w  poprosg o przedstawienie 
opinll Komisji. 

Przewodnlaqcy Komlsji Zdmwta, Pomocy S w n e j ,  Spcrtu i Turystyki Pan Jmcak Kubickl 
polnformowal o pozytywncrj oplnii Komlsjl!& p-u uchwa na dlyku nr 329. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Ptzewodniuelcy Rady Pan Tentam t a H  pxMd pod g-wanie padjecle u&wa)y w sprawie 
nadanla tytub ,Sponsor Sportu Klodzklego" an 2016 rok, druk nr 329. 

Glosowanie: za - 21, p n w i w  - PI  wsttzym 
Uchwda zostab podjqta i otrqmab nr 17. (Zd. m 37) 

23. Podjgck uchwrly w rprawh powolrmia ~ z i d o ~  Rady MI.6sklej #bodzka i nadania 
jaj statutu, druk nr 337. (W. nr 39) 
Projekt zostat pnec lk2qy radnym. A u M  mmWSmm*$& 

i nauagrdde zgWMI pm~ozyqfe~ ,sPby 
zaangahwak ~?%xk&Wn do gaX)D 

nie -4, p@#. Sa-h u 

Tam Bwietnie funPcdWe 

GYos zabraf rahpy PPnl 

Ja rozumiem ~ n g j e . ,  ck 
Blubowaniu - brafc* r;wYiy 
To sig nle spleszy. J&#l jest 
mbdzlet ma slg urn% iB 
wlecle, a oni I t&~ '# 

R a m  Can L*sB ma 



Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado. Czy radny, kolega 
Zdzislaw sugeruje, i e  wyiszy poziom bedzie n i t  tu? Druga sprawa. Szanowni Paristwo z catym 
szacunkiem Damianie, ale ja tu sig przychylg do glosu kolegi Lecha. Ja tutaj mtodzieiy za duio nie 
widzialem na tej sali podczas zadnych obrad, chyba i e  jakiei nagrody wrgczali lub dostawali. Mote 
niech aasami wpadnq do nas, porozmawiajq z radnyrni i mote faktycznie nam jakichi wskazbwek 
udzielq. 

Ad vocem V-ce Przewodniczqcy Pan Zdziskaw Duda: Panie radny, ja nie segreguje ludzi, dla mnie 
nikt nie jest ,,brudasemn i wszyscy sq je'dnakowi. Rumun, czy to Czech, czy Niemiec, to sq wszyscy 
jednakowi. 

Glos zabral radny Pan Damian glak: Nie zapraszatern mtodzieiy na dzisiejszq sesjp, ale przyszedl 
jeden przedstawiciel, kt6ry podpisal sic pod wnioskiem o utworzenie Rady Mtodzietowej i chce bye 
radnym. Bedzie kandydowat z okregu liceurn. 

Glos zabrala radna Pani Renata Urbaniak: l e i l i  rnamy przedstawiciela mlodziety, to mote powie 
nam co i  na ten ternat. lak  widzi dzialalnoici w takiej radzie. 

Przewodnluqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i :  czy to jest wniosek? 
Radna Pani Renata Urbaniak: Tak, wniosek. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  udzielit gtosu przedstawiclelowi mlodzieiy, ktory przybyl 
na sesje Rady Miejskiej. 

Glos zabral Wojclech Piszczek uczeri Liceurn Ogdlnoksztakqcego im. B.Chrobrego w Klodzku: 
Uwazam, i e  to  jest dobry pomysl. Mlodziei jak wiadomo, jest przyszloiciq naszego kraju, naszego 
miasta, naszej malej ojczyzny i ma t e i  inne spojrzenie n i i  tutaj obecni Panowie radni i Panie radne, 
i moze naprawdg duto wnieit?. Znam t e i  inne osoby, kt6re chciatyby sip w to bardzo zaangatowat 
i majq r6tne ciekawe pomysty, kt6re warto zrealizowat. Dzigkujg. 

Glos zabral radny Pan StaniHaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 
Szanowni Mieszkaricy Ktodzka. l a  mbwip, i e  edukacji potrzeba zawsze jak najwiecej. Kiedyi t e i  
bylem mtody i dobrze wiem jak wyglqdaty chociaiby zajecia, ktore dotyuyly spraw obywatelskich, 
wychowania obywatelskiego. l a  wcale nie przecze ternu, t e  powolanie takiego dodatkowego organu, 
ktore nie ma umocowania, nie ma bezpoiredniego przeloienia na radq rniasta, ale gdyby sluiylo jako 
Ciato doradcze, to owszem. Boje sie tylko, bo caly czas sh/szg tylko slogany, nic konkretnego. Jeszae 
raz podkreilarn, nic nie mam przeciwko tej  inicjatywnie mlodzieiy, ale je i l i  ja stysze dajrny 
100 tys. zl na organizacje, kt6ra jeszcze nie powstala i nie wiadorno u y m  sig zaprezentuje, to 
w czasie kiedy Burmistrz zaciska pasa i odejmuje sobie od swojej pensji i pracownikbw Ratusza, 
i wszystkim ile tylko motna, szuka oszcz~dnoici. Powolat? zawsze rnotna. Tylko pytanie - co z tego 
dziecka sig wykluje i u e m u  ono sluty, bo jeieli tylko zaMimy po to sig tworzy, jak w swoim czasie 
pieniqdze z Unii Europejskiej sptyn& do Powiatowego Centrum Rodzltiy, ale to  nie do Powiatowego, 
to sptywaty, ale do Warszawy pnez PFRON i tylko odbywaly sig w swoim aasie szkolenia - sztuka 
dla sztuki - nie bgdp mbwil konkretnie na jakie to poszto cele, ale tylko po to sig odbyly szkolenia, 
teby sig odbyty, a efektbw z tego i korzyici iadnych, ani dla ludzi, ktorzy w tych zajgciach 
uaestniczyli, tam byly znikorne korzyici, a dzisiaj te pieniqdze czy nam sig to podoba u y  nie, dzisiaj 
musimy wszyscy podatnicy splacit. Nikt z niczego za darrno nie daje. Jeieli cog splywa, to za coi. 
lak  Paristwo widzicie potrzebg, to ja nie marn nlc przeciwko powolaniu taklego organu. Tylko jeszcze 
raz pytam, bo widzg tylko jednego rnieszkahca Klodzka. Bylo spotkanie jak Pan radny powledzial, t e  
bylo tak duto ludzi, ja tez chgtnie bym w nim uczestniczyl tym bardziej, t e  mamy tu w swoim gronie 
i wojskowych, i pedagogbw, ludzi z doiwiadczeniern, kt6rzy zqby zjedli na edukacji i na problernach. 
l a  m6wie z boku, ja moge powsporninat sobie te jedenafcie lat jak chodzilem do iredniej, p6iniej 
trzy lata pomaturalnej, to sq wspomnienia, kt6re do dzisiejszych uas6w w og61e sip nie przekladajq. 
l a  nie wychowalem sig w erze komputer6w. Nie mam nic przeciwko powolaniu, tylko chcialbym 
wiedziei, po co to jest powolane i dlaczego? Czy to jest tylko sztuka dla sztuki? 

Glos'zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard W6jcik: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 
Myile, ze tutaj problernem jest, teby wybrzrniaty sprawy, kt6re mlodzi ludzle chcq podnieit, ale u y  
do tego potrzeba tworzyt Radg? Wystaruy, ze majq w szkole lekcje o iwiecie wsp&czesnym. 
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Przewodniaqcy Rady Pan T o m  tab& pdntcmnowa#, tc 2 czer\lrca do Rady Mlejsldej wp4yne 
wezwanie do usunlecia narusma prawa, &lamwane prrsz Panla Marie Dziewieckq. Wezwanie 
zostalo przedlo2one Radnym. Pmodniapey Mcdy wystqHI do Burmiiffna, b q w g o  projektodawcq 
dw6ch uchwat wobec, ktbrych skiemvane warwanre; o odniesimie sie do m u t 6 w .  Na te 
zarzuty Pan Burmistrz odpowledzlal. ZaFQwno wezwenle j& i odpwiedf jest integralnq aq9ciq 
uchwaly I stanowlq zelqunik nr 1 I nr 2. W oparciu o m a n i e  I wyjadnienia Pana Burmistma 
Przewodnlaacy Rady pnedktyk radnym prOjekt uchwaly. Ptmwodniczalcy Rady pzeprosil za drobne 
op6tnienle w dostarczemle p r o m  radnym, M6re wyntkato z konieczndcl skotwultowania sprawy 



pod kqtem prawnym, gdyz ulegty zmianie przepisy dotyczqce trybu rozpatrywania skarg i byla 
wqtpliwoif dotyczqca tego, czy powinniimy to rozpatrywat uchwatq. Po konsultacji z Nadzorem 
wyszlo, i e  to jest wlagciwy tryb do rozpattzenia tego wezwania. Przewodnlczqcy Rady przekazal glos 
Pani Marli Dziewieckiej, kt6ra wniosla wezwanie do usunigcla naruszenia prawa. 

Pan1 Maria Dzlewlecka, radna powiatowa: Prosze Pahstwa, odnoszqc slg do tego ronda, czyli 
sktzytowania o ruchu okreinym, kt6re ma powstak w naszym miefcie, chodzi na razie o pl. Jagietty 
- Paristwo wszyscy znajq ten plac - to chcialabym Panstwu powiedzief, t e  wlaiciwie kilku radnych 
od wielu rniesigcy zwraca uwage w Radzie Powiatu, i e  jest to  na razie inwestycja niezasadna 
i nlepotrzebna. Chcialabym Par'tstwu przypomnief, i e  w tej chwill budujemy obwodnice miasta 
Ktodzka. Ta obwodnica, o kt6rq walczyli mieszkahcy przez wiele lat ma odciq2yt nasze miasto od 
cieikiego ruchu pojazdow i mam nadzieje, i e  to nastqpi, bo taki by+ cei wybudowania tej obwodnicy. 
Ona juz w roku 2018 powlnna zostat oddana do utytku, wigc jest to niedtugi okres czasu. Obwodnica 
jest wybudowana za kwotg okob 200 mln. zl. Nie wiem czy bgdzie to ta kwota, czy moie bgdzie ona 
jeszcze zwipkszona. Trudno mi powiedzief na ten temat. Wiem, i e  ta obwodnica zostata zaskartona 
do Wojew6dzkiego Sqdu Administracyjnego w Wanzawie - nie wiem czy Paristwo o tym wiecie - 
chodzi o przebieg tej  obwodnicy. Ja w tym nie uuestniug, ale niemniej sporo os6b, poniewat ta 
obwodnica w spos6b dziwny przebiega przez miasto Klodzko. Jako obwodnica miasta Klodzka, 
przebiega przez miasto Ktodzko. Zapraszarn Pahstwa radnych na u l i q  Wyspiahskiego. Migdzy 
numerem 76, a 78 przebiega obwodnica, wiec jest to chyba nadzwyczajna w calej Polsce i takiej 
drugiej nie ma, ze obwodnica miasta wjezdia do miasta. Prosze Pahstwa, rnyirny proponowali - to 
byb  kilku radnych - Panu Staroicie, ieby zrezygnowal na dzien dzisiejszy z budowy ronda przy pi. 
Jagielly. Z wielu powod6w. Te powody Panstwu wytuszczylam, ale sq jeszcze inne powody 
i chcialabym jei l i  Pahstwo pozwolicie odczytaf fragment z protokolu z dnla 31 maja, ktbry zostat 
sporzqdzony po sesji Rady Powiatu. W tym protokole mamy jak wypowiadal sic na ten temat jeden 
z radnych i r6wniei Pan Starosta, cyt.:,, Pan radny Jdzef Kdt  powiedzial, i e  pani wdjt w swojej 
wypowiedzi powiedziala, ze w 2015 roku z~bezp ie~zy l~  irodki w budzecie w wysokoici 150 tys zl. na 
remont drogi. W tym samym roku Zarzed Powiatu Kbdzkiego pod Pnewodnictwem Pana M J C ~ ~ ~ J  
Awiienia skonstruowal budzet na rok 201 6, pdiniej na rok 201 7, w ktdrym znalazla sle budowa 
dwdch rond, w tym jedno na pl. JagieNy za 4 mln. zl, Na tej saN zostab kiedyi powiedziane, ze gdy 
buduje sie rondo, to korki bed? jeszcze wieksze. Teraz ich nie ma. Gdy prosil o budowe ronda, dopiero 
po zakoliczeniu inwestycji budowy obwodnicy, to nikt go nie sluchal. Pleniqdze sq ladowane tam, 
gdzie nie tneba." Stwierdzil Pan radny KoR - bo to jest jego wypowiedz, kt6ra zostala w protokole 
tak ujgta. "Pieniqdze sq / J ~ O W J ~ ~  tam gdzie nie trzeba. Stwierdzit, i e  polityka Zarzqdu Powiatu 
Klodzkiego idzie w zlym kierunku. Trzeba patnet na rzeczywistoit i realia finansowe budtetu 
Powiatu. Co z tego, i e  pani wdjt z~bezpieczyl~ w budzecie Srodki skoro Zarzqd pouedl w drugq 
strone. Powiedzial, ze jest z okregu wyborczego Bystrzyca Klodzka - Miedzylesie, a na terenie 
Starego Waliszowa od 1997 roku zostal zrobiony remont odcinka drogi o dlugoici 300 metrdw. 
Stwierdzil, ze dzialania polityune Zarzadu sq motywowane kampaniq wyboru*. Przypomnial 
zgromadzonym, i e  j u i  kiedyS mdwil na sesji, ze trzeba wzmocnic? odpowiedzialnoic' ludzi zajmujqcych 
sic drogami. Powiedzial, ze katastrofiunie sic majq rdwniez inne odcinki np, droga w Piotrowicach 
kolo Bystrzycy Klodzkiej, czy w Starej Lomnicy. POwiedzi~l, t e  jest zwolennikiem budowy ronda, ale 
dopiero po powstaniu obwodnicy Kbdzka." I odpowiedi Pana Starosty, dlatego proszg Pahstwa, i e  
tutaj mamy dziatania wsp6lne, czyli Burmistrza Miasta Klodzka i Pahstwa, kt6rzy przystajecie na 
propozycjg tego Burmistrza, jak i Starosty. Nie wszyscy przystajq na propozycje Starosty. Niestety 
tez przegtosowali, wiadomo i e  ma wigkszoft w Radzie Powiatu. Co na to  powiedziat Stamsta, cyt.: 
,,Zwrdcil sie do radnego Jdzefa Kol ta  i powiedzial, ze jest radnym juz czwarlq kadencje I dobrze by 
byb, gdyby mdwil o faktach, a nie wymyilal. Budowa ronda w Kbdzku nie bedzie kosztowala 4 mln., 
tylko 2 mln 700 tys. z czego 1,5 mln daje miasto." - Wiecie Par'tstwo o tym? - c.d. cyt.: ,,PO drugie 
nie pamieta, aby radny Kdt  kiedykoiwiek zglosil jakikolwiek wniosek o zrniane w budzecie". Prosze 
Pahstwa, dla mnie to jest najwainiejsze; poniewai ja otrzymalam Waszq uchwale nr XLII/305/2017 
z dnia 27 kwietnia 2017 r, te uchwalg zaskariytam. Jest to udzielenie pomocy finansowej Powlatowi 
Klodzkiemu. Zadanie, o ktbrym mowa, zostanie dofinansowane ze irodk6w budietu Gminy Miejskiej 
Ktodzko na rok 2017, w wysokofci 722 958 zt. Szczeg6towe warunki udzielania pornocy finansowej 
w formie dotacji celowej zostanq okregione w umowie zawartej pornipdzy Gminq Miejskq Ktodzko, 
a Powiatern Ktodzklm. Do zawarcia urnowy upowainia sig Burmistrza Miasta Klodzka. Tu mamy 
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Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poprosit, aby zawezit kwestie do sarnego placu Jagietty 
i ronda o czyrn jest rnowa w tej uchwale. 
Pani Maria Dziewlecka, radna powiatowa: Jeieii Pan jednak pozwoli. Rozurniern, i e  Pahstwo sig 
bardzo spleszycie? Ja chcialam Pahstwu doktadnie w y j a i n ~ i  o co chodzi. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabsk i :  Proszq posluchat. My rozpatrujemy sprawy miejskie, 
a nie powiatowe, wigc nie bedziemy sie pochylat nad drogq powiatowrt ktbra jest w gestii Pahstwa 
jako radnych Rady Powiatu i Z a ~ q d u  Powiatu. Natorniast skupiamy sir: nad naszq drogq, ktbrq jest 
ul. Wojska Polskiego. W zwiqzku z tym, i e  to przedsiewziecie jest realizowane wspblnie z Powiatem, 
to tutaj o ten aspekt powiatowy rnoierny zahaczyt, ale nie rozpatrujmy kwestii drbg powiatowych 
np. w Grnlnie Bystrzyca, czy Miedzylesie, bo to nie jest zadanie wlasne Grniny Miejskiej Kkdzko. 
Prosilbyrn, aby jednak skupit sig na tych ktodzkich sprawach. 
Pan1 Maria Dziewlecka, radna powiatowa: Proszq Pana, ja bardzo krbtko chcialam Pahstwu 
powiedziet, dlauego wywotato to u nas co nieco burzg. Jaka byta geneza wszystkich spraw. Przybliig 
to Paristwu bardzo krbtko, w ciqgu trzech rninut. Prryjechali wojtowie, soltysi, ale rbwniei sporo 
mleszkahcbw i pokazali, i e  j u i  dlutej nie rnogq czekat, bo drogi sq w ztyrn stanie. Chclalarn, t e i  
Paristwu powiedziet takq rzecz, rnoie to jest teraz niepopularne, ale my rnieszkarny w stolicy Zierni 
Klodzkiej i moralnie marny wieksze zobowiqzania wobec naszych wspblmieszkahc6w z catego 
Powiatu. To my rnamy wigksze zobowiqzania, dlatego i e  rniasto jako stolica, bardzo kochana przez 
nas wszystkich, powinna dawat przyklad. Przyklad racjonalnego gospodarowania katdq zlotbwkq. 
Nie rnoiemy powledziet, i e  nas nie obthodzq tarnci ludzie i tamte drogi. Spkbujrny we j i t  w Ich 
pototenie. Kaidy z nas mote sie na tych drogach przypadkiern znaleit. To sq drogi, ktbre prowadzq 
do rbinych miejscowoici turystycznych. Sq to drogi uiywane i przez rnieszkancbw Ktodzka i przez 
innych. Sprawa rond. Ja t e i  mbwitam, i e  ronda sq takie rnodne - wiadorno, my tak lubimy - rnodne 
w Czechach, to my t e i  budujemy, ale u nas jest bardzo pochyty teren. Prosze zwrbcit uwagg, 
powstaly ronda np. w Dzierioniowle i tam sic zupelnie ptynnie jeidzi. l a  rnieszkarn przy rondzle, do 
kt6rego zjeidta sie z bardzo pochylego terenu, to co tam sic dzieje, to  wola o pornste do nieba. Ja 
osobiicie uciekabm i widzialam rbine stluczki. Niestety byl t e i  wypadek irniertelny. A co nam 
obiecywano, t e  to rondo bedzie idealne. I kto to obiecywat? - Eksperci. Pan Starosta zawsze mbwi, 
ze ma taklch ekspertbw, a ja sig na niczym nie znam. To ja uiytkuje na nieszczgicie to rondo, bo 
gdyby tam byty iwiatla byloby zupetnie inauej. Byt pieszyrn uiytkownikiem tego ronda, to wcale 
nie jest zabawa. Nie winig tutaj kierowcbw, bo Pan *) powiedzlal, t e  wszystkiernu winni sq kierowcy 
i to  polscy kierowcy, bo jak powiedziat, to oni nie urniejq jeidzit i nie rnajq kultury, l a  sic z tym 
absolutnie nie zgadzam. Czasarni bywa taki przypadek, i e  kt06 niekulturalnie jeidzi, ale to sq coraz 
rzadsze przypadki i ja bardzo nie lubig jak sie tak na Polakbw wygaduje. Tu marny to sarno, pochyla 
droga, a oni mowiq, i e  to nic nie znaczy, i e  bedzie ok. Druga pani radna powiedziata, ze kwiatki 
bgdq na Brodku. Teraz sq na czterech skwerach z boku i mogq by6 te t  z boku. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i absk i :  Pani Mario, najpierw rozmawialiirny o sprawach 
powiatowych, teraz rozmawiarny o rondzie na drodze krajowej, bo droga 33 jest drogq krajowq i 46 
rbwniei jest drogq krajowq. Ja bym jednak proponowal wrocit do spraw miejskich. Oczywiicie, i e  
dzieje sie to na terenie miasta Klodzka, ale to nie jest w naszej gestii, jako wladz miasta. 
Pani Maria Dziewiecka, radna powiatgwa: le ie i i  rnoge jeszcze skohuyt. Proszg zwrbcit laskawie 
uwage, ze mbwimy o tym wlainie rondzie. Ja tylko Pahstwu powiedziatarn, t e  rnusimy t e i  patrzed 
inaczej, bardziej solidarnie. Nie na zasadzie, i e  jei l i  wladza cog sobie zrobi, cog sobie zaplanuje, 
a my tylko rqce opuiclmy - dobrze, niech j u i  bedzie. 
Radny Pan Zbigniew Nowak poprosit o gtos w sprawie forrnalnej. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz rabski :  Pani Mario, to jesiiby tak rozrnawiat o solidarnoici - 
ja te t  poruszg wqtek pobouny - to dlaczego jest tak i dlaczego Pahstwo radni powiatowi tego nie 
poruszacie, t e  marny Muzeurn Zierni Klodzkiej w Klodzku, ktbre jest finansowane tylko z budietu 
Miasta i ani Powiat, ani iadna gmina do tego nie doklada? My jako grnina b i e ~ e r n y  na siebie ciqiar 
utrzyrnania Muzeum Ziemi Klodzkiej. Ten ternat nigdy sig nie .,pojawit. le ie l i  rozrnawiarny 
o solidarnoici, to rozmawiajmy w rbinych aspektach. Prosilbym Paniq Marie, aby wrbcit do meriturn 
i podsumowat, bo tutaj troszeczke Pani poszerzyta swojq wypowiedi. Ja poprosze Pana Burmlstrza 
o wyjainienie pewnych wqtkbw, ale skuprny sie na tyrn co jest w Pani wezwaniu. 
Pani Maria Dziewlecka, radna powiatowa: Ja odpowiem odnoinie Muzeum Zierni Klodzkiej. Ja takie 
propozycje sktadalam, ale nikt tego nie stuchat. 



Pnewodnlaqcy Rady TO- &ah@ . ja &iM mu&&& taka 3 W kwestii formalnej P n e W Q d n I ~  Rady #$#OW Panu Zbigniewowi Nowakowl: 
Pani Marlo, nie ma Pani tWj pngd s o b  d-I && tPW, nle& R n l  gbu nie p o M ,  n l h  Pani nie 
knyczy, bo nas jut  uszy blq. 
Pant Maria Detewledm, radna ~ I a t o w o :  Ik ~nk kmycsa, d w l q  n&sRISnle. 
Radny Pan Z b C n i w  Wwak:  Nsrmalnia fwbu@ Pani n r  nes kiwezdC, jak ria @wnlarzy na 
podw6rku. Niech Panl o m u j e  sw@e emoae+ mtml rpokojnk, 
Pani Marla Bziewkdur, radna pcwiatowa: & m6wl n m ,  P a  h l e .  k namelnie mdwip 
i to sq bzdury. 
Przewodnlczqcy Rady ~ r r ,  TO- tima W w d  , Pant WO, poarmf~ Pani, t e  to ja 
bgde prowadzll obradyl 
Panl Marla Driawi.du, radna pew~atwit: t e  bardm Pana zelWWa s p r m  &go ronda. 
Przewodniqcy Rady Pan Tornun $OM: Mnl Marlo, pozwdl Pani, ta to l a  h d q  grorruadzil obrady? 
Panle radny, to nk byl wniosek w kwestll forf%mhMj, tylko la tyZP dygr- I prdbym, aby je zostawik 
na sprawy r6tne. Pani W i o ,  proeWbym o ppl"$swmowanie I pcsjdzienyy dalej do pmxdowanla. 
Pani Maria Dzkwhck&, radna powiatow: L%bm. Panle P m w o d n ~ ,  m* Pan pouczy Pana 
radnego, te  fa mbwig m a l n i e ,  Prte ktzycq. I k n  rsldny m6wrl nleprWS##. Ja juf turaj dysralarn na 
Komlsjl, t e  jestem bezczelna, od lnnego k l w  Ndnsgo. P & W o  nle w l e  ~ w y c m j e n l ,  t e  
tutaj przychodzq r n i w W c y  I cokotwtek mdw&. 3a nte ktzym Pan aikalul ie m&wl Rfeprawdq, ale 
ja widzq, te Pan lugi tada kllmaty jek mnd& Rm@nicm, t e  ja Pahstw prze~Zk?&am w tym super 
klimacie pt. rondo. JeszQe raz dw iq ,  rwh wmto aaczek& do 2M43 roku. fabawmy jak sip 
zrnniejszy llczba samocM6w pmsjetd-jpcych pmez nssze mkmto, to nla wlem czy bqdrie sens takq 
budowlq wystawtat m l ~ h c o m .  3s nle wtun my Bahstwo dekkdnie pcr8czytali&a, Pe chodzllo rnl 
o to, t e  Palktwo nie p r w p r o w ~ l i 4 c i e  ma hsn tmat  konsultmqji. Ja wlem, te  bmsultacje nie q 
obligatoryjne, ale w tym konk-m pnyaul$lcu MzI o to, tc bud- ronda Wknie praktycznie 
wszystklch mieszkahc6w przez wWe mi-, To nie b?cbk zabawa. To jest w newralgknyrn 
punkcte miasta, w sarnym centrum. &d@ uh$wdy, hdztc nkpnyjurr&n sytuacja. Chdalam jewcze 
dodaC, te  kllka tygodnl Crnu &4 t a b  syttm$aI 2e pny ud. Ko4chidci by& prowadzone prace 
naprawcze, powy2cJ S&&y Muzycznej w Wnq Emtarza, tO byl p@%tk I s&e&. brdzo trudno 
byto prrejechgt p m z  mhsto. To bylo ralodwk dwa dni. Ptms dwa to byl m k .  A teraz to ma 
trwak przez kitka m#esi@$y. Nana miasto jwt bk, a nle InacEIj r h u d w m ~ .  Sq ddtf waskle ulice i tu 
nlc nie rnotna gos~erryk, bo sq mbudowant klmablcatni. hosre z-C uwag$, &e te konsultacje 
nie zostaiy pmepmwaUzane an1 srrrl pmez Bungllctrra PM~EQ popatrzeC, nle 
ma mlerzkah&v anl u was, ani u nas, 7 3a rormawbm z mi mi, dwniet w sprawie 
ronda. Chwytttja sip za mwe, a k  powidzhatl, &e n69 ma semi i tak Pani nic nie zr*bi, nle wygra Pan1 
z nlml. Z nlml siq nie wrgrywa. Mjwytqj nba bq$q wybranl. Me pie&&m z- wydane. Proszp 
zobaczyC jak w l r t d a  &a. Rralfa na1ea.y de m o d y ,  ale tcr pme- Pan Bumistrz powlnien cog 
rob16 z tq  rrekpl. telarny most. Proszq jak wygwa cab miasto. lak slysze, t e  Pan 
Burmistrz oszczdza). Tyiko co z tych w z m w .  Jak my &@my. 
Wypowledf Pani Marli LZdewiec&bj prremat ~rrcrwodnicrqc$ W y  Pan Tamarz b ~ :  Rozumlem, 
te  to bylo podwmowank?. 
Pan1 Marla Dr iewhdu ,  radna m i a t o w :  Dobrse. Niech W l e .  

Pnewodnlczqcy Rady Pan T o m  hbH: W mrtqzku z tym, f e  h n i  Radna troche poszerzyla 
zakres tych inforrnacjl, ktbre sp w wbzwMu i padka taka kwestla dotycqca koszt6w tego 
prredsigwzlgcla. Ja mrm ta@ informsdrg* la w przetargu oferta, kt6ra wpEyn&a do Powiatu 
jest wytsEa nlt by4 wrplanowma W. C W y m  dopyW Burmlstrza, jak wyglqda sytuacja 
z reallzacjq tw radania, bo jeteti Pawl& nki zgaeyduje ~ ~ I q k s z y k  kwoty na to zadanie, a my 
z tego co pamtgtam prmznaaamy 722 tyr. $ I Me zwlqksmmy tej kwoty, to pytanie: Cry reaiizacja 
tego zadanla jest pod makiem zspytania? MY%, t e  jest to w tej fbwill jeden z tych istotnych 
elementbw. 

Gtos zabrd Fbdasta PHI Michd  @tush: Panle P n o w d n i ~ ,  WYS& Rado. Odnoszqc 
sic w pierwszej kolefn&i do mania Pam PmewodnkzaHICgo i po aqki let o(fpowiadajc(c na 
wqtpliwoLci Panl radnej. Zadanie to jest ~~, to ao necrynrrYBcle roM Pewtat czyll mndo 



w gbre, w strone ulicy Ko6ciuszki do skrzyiowania z uiicq Noworudzkq i Dusznickq i na to  zadanie - 
Pan Przewodniczqcy ma dobre inforrnacje - w rozstrzygnigtym przetargu przez Powiat, najnitsza 
oferta, ktbra zostala ztotona przekraaa o 650 tys, zl irodki, ktbre przewidzial Powiat na reaiizacja 
tego zadania. le ie i i  chodzi o nasze zadanie, o naszq ui. Wojska Polskiego, my tutaj partycypujemy 
kosztowo wlainie w tej kwocie 722 958 il i realizujerny zadania na naszej wlasnoici, do ktbrej rnarny 
tytul prawny. Jeieii chodzi o przetarg powiatowy, ktbry zostal rozstrzygniety w stosunku do naszego 
zadania a y i i  przeprowadzenia rernontu ulicy Wojska Poiskiego razern z oiwietieniem, to tam 
najtahsza oferta wykonawcy przekracza przewidziane irodki o 17 czy 18 tys.zl., to nie jest duto. 
Rzeczywiicie spora r6inica jest na zadaniu powiatowyrn. W tyrn rnornencie marny takq sytuacje , t e  
Pan Starosta zwrbcit sic z proibq, wnioskiern o to, aby dotoiyt do zdania powlatowego 300 tys. zt. 
z budietu Grniny Mlejskiej Klodzko. lest to w tej chwili obrabiane przez wydziaty rnerytoryane. 
Decyzja przeze rnnie zostala wstepnie podjeta. Niernniej jednak, ja bede chciat jeszcze skonsuitowat 
to z Paristwem radnyrnl i wtedy ewentualnie bgdziemy podejmowat decyzjg czy partycypowat w tyrn 
zadaniu czy nie, przedstawiajqc oczywiicie Patistwu t e i  drugq s t ron i  rnedalu, poniewai ta urnowa 
jeieli rniataby dojkt do skutku, to ona wiqzataby sig tez z pewnyrni ustepstwami Powiatu Klodzkiego 
w innych dziedzinach, kt6re t e i  bytoby korzystne finansowo dla Grniny Miejskiej Klodzko. 
W niedlugim czasie Palistwo otrzyrnacie takq inforrnacje. Wracajqc jeszue do tych kiikurniesieanych 
opbinieli, u y  zablokowania ronda. Z informacji, ktbre posiadam, jeteii ten wykonawca przystqpi do 
robbt, chce sic uwlnqi w terrninie maksymalnie dwbch rniesiecy. W sprawie koryta rzeki Nysa - 
faktem jest, i e  koryto rzeki Nysa jest zaroiniete. Zarzqdcq wbd ptynqcych jest Regionalny Zarzqd 
Gospodarki Wodnej. W 2015 roku jeszcze za poprzednich rzqdbw, rzqdbw Piatfomy Obywatelskiej 
I PSL, bykm w Regionalnyrn Zarzqdzie Gospodarki Wodnej i udalo ml sie urnbwit z poprzednirn 
kierownictwern na to, i e  bedzie sukcesywnie, powoii, co 100 rnetrbw, co 150 metrbw, to koryto 
doprowadzane do porzqdku. I rzeczywiicie w 2016 roku przewidziano Brodki w budtecie RZGW na 
reaiizacje tego zadania i wyremontowano 150 rnetrbw koryta, wzrnocniono waty, wykonano 
zbrojenia. Niestety po zmianie wladzy p r ~ j e k t  zostal natychrniast uciety i nie byto dalszej kontynuadi 
zadania, to co bylo obiecane waebniej, W przysztyrn tygodniu zarnierzam sig wybrat do 
Regionalnego Zarrqdu Gospodarki Wodnej i przedstawit sytuacjg jaka jest na rzece. Proszg rniet 
iwiadomoit tego, i e  wielokrotnie wczeBniej byty rnonity, pisrna i proiby. Caty mas jesteBmy zbywani 
sprawq zwiqzanq z brakiern irodkbw i przede wszystkirn przeniesienia tego calego cietaru ochrony 
przeciwpowodziowej na budowg zbiornik6w retencyjnych. Jeieii Pahstwo, czy Pani radna zechciataby 
wziqk udziat w takirn wyjeidzie ze rnnq, to ja zapraszam do RZGW w przysztyrn tygodniu. Poinforrnuje 
Paniqjaka jest dokladna godzina umbwionego spotkania i przedstawirny ten problem, ktbry nas trapi. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasr ~ a b s k i :  Pan Burrnistrz poruszyt kwestip koryta wodnego. Ja 
mote chcialbyrn jq od razu zarnknqt, bo nie wiern czy Pahstwo racini wiecie, ze wczoraj zostata 
podpisana finalnie urnowa na realizacja tych suchych zbiornikow przeciwpowodziowych. To nastqplto 
w Wanzawie i jest to projekt przewidziany do realizacji do 2021 roku. Przeznaaonych jest na niego 
ok. 544 mln. zL Poczekajrny mote jak to sig potoay, bo wuesniej byla rnowa tylko o pianach, 
natomiast w twej chwili idq reaine pieniqdze. I na razie byirny z tym ternatern nie wracali. 

Glos zabrat radny Pan Damian giak: Pani Mario, my jako Rada nie mamy wptywu na to a y  rondo 
bpdzie budowane a y  nie, ale niech Pani pamieta, i e  rondo i tak powstanie, bo Powiat tak chcial. 
My tylko si? dokladarny do remontu ul. Wojska Polskiego, poniewai za chwiig bedzie robiona 
ul. Zawiszy Czarnego i ul. Traugutta, aby nie zostala taka dziura w irodku. My tylko tam dajerny 
pieniqdze, to co Burrnistrz dokladnie mbwil. 

Glos zabrat radny Pan Tomasz Karo luak :  Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burmlstrzu. 
Chcialern sic odnieBi do wypowiedzi radnej powiatowej Pani Marii Dziewieckiej. Pierwsza sprawa, to 
pytanie do Pana Burmistrza. Pani radna przeuytala narn tutaj protoka z sesji, gdzie padla kwota 
1,s rnin. zl., i e  miasto ma wyloiyt takie pieniqdze w to przedsiewziecie, ktbre sie nazywa rondo 
i okoiiane ulice. Czy Panu Burrnistrzowi cob na ten ternat wiadorno? Nie sqdzg, ieby tutaj Pan 
Starosta mijal siq z celern. Byt  moie jakiei uzgodnienia byty pornigdzy Panarni I bardzo byrn prosil 
o wyjabnienie tego ternatu. Druga sprawa, to cieiko sig tu  nie zgodzit w pewnej kwestii z Paniq 
radnq, t e  czeka nas paraliz rniasta. Szkoda, t e  wszystkie te prace sq akurat podjete w sezonie 
turystycznyrn, kiedy zwiekszony jest ruch przy rondzie, kt6re jest budowane - dodajrny, t e  jest 



budowana ul. Bah.Get% .@wake& Ko4duszM 1 wi ~ r & @ ; b g o ~ m y  - '  
Polsklego 

I Traugutta, t o  a k a  n#t::nlezk pod i t  mWi@ ,w14#la mtwbf& 

Glos zabral radny Fan &dam &ms: PowW z pmaozySjomU j e s z a a , ' ~  mszQm roku. 
Ta sprawa byhs maw- I tyth 'brak h@&$~ I zdcacydewnba z mj strwr$ apawodowal, t e  
pnesun@y sip tenniny i @qd wzm& kos* k & w h ~ ~  wysb@lmyp i-cjl. W ;$@ dwi l l  na rynku 
mamy do aynienla z u@ZywllejWana pezyG& wy lc~wd6w.  W zwI@fk~ z tym m k a  pa n a ~ e j  
stronle I Powiatu wynlb z tego, &$ riie mlsfffmy pkni@zy. Wsehnlej :AdeMmy 1m. tadanla. W tej 
chwlll zwalnlah sip Orodw 1 j a  rYke r o z u w  . ~ u s j l  na tramat lll;b&rych i m j i  w naszym 
miekie. To sq m c z y  niadychane, ab-y :m' wjWj chw,,H ~ i a n ~ l  dzlehcdbl na n e n  dobra 
tego miasta, bo nlkt za W, a y  &a nle a. I nlo mamy tutaj dr6g 
Starosty, an1 nlkt nie ro&tnla d~@ powi tylko ehodzlmy wszyscy 
po tych samych d r o g d .  A jak wyg asle dwmego deszcru. 
Trzeba bgdzle dozy6 ~ r m l a k l ,  bo In- lWpl Q $4 pnej& po mi&&. W avN@Lu z tym proszq 
o zakohaenie tej d~skuqjl, bo o m  do nlcP&p nig prowadzl,. f pro- a pnagksowanie uchwaly, 
bowiem wszystko jut  zo&b powkd!zlane i nl*.aqf@ abyhy  rnogli tuoolrolwiek wymy6li6. Uwatam, 
te  jest to rzea nafbardzkj konhana. T W  .&#f zamwty, h w m w  sip nk: nle robi, i e  Pan 
Burmlstn i Urrqd wrpa nie dzla#113y, bo t m k i g ~ ~  ku ~ l u y t v a r w . ~ s y .  T@, w zwi- ztym, o co nam 
chodzl'l Czy o to, aby pu&nl6 WG z Pomiagilfft, mote wryr@fk n- tea*? Wezystkle miasta, 
wwystkle wloski w Wqe bud@ ronda. Wz@b rrp SWidlar bud@'ol~ ronda i tef mlejmy na 
wzgigdzle korkl I nkpnyjcmne ;aapach, muonq z& m l ~ ,  bo @to1 b r e k  na osl 
Kokluszkl, na .k i s~a&'  i t a b ,  ,w&tpliwq p&&mndd nw& mles* ul. W u s z k i .  Jestem 
gomcym zwdqn lkkn  viJp&!praey I zsta-1 t a m a ~ ,  tym bm?slej, t e  mmy tutaj rzea 
absolutnle jasna. Wnosb~, 'wrga o rakokz&n& cQskusfl I to jwt m6j whhek  fofmdny. 

Pned pnegbswadem m~losku fbnnaine~R%mmdtl icE~ W#ly od@:@s radmmu Pan Lachowl 
Sur6wm: Pan& P~xdwodnlczqcy, @zanown( ~QI&&#Q I&adni. rUwatam, b niep&r&&nte pmwaiamy 
sobie tutaj Wercwd preffel n- rady plrtssf'%@lal radnq @$wIatow&,. Ustawix&wa uchwalil c d  
takiego jak powtat I mi?%€o. R d n l  powfatoxu4 lagdlesl w podack, a r@#mi miej!scy w midcie. Tu nle 
jest r q d  ghrpkh hrdzi, b m a j p w y W e  wy e ijak.Prwrl radna sauya2yta jest zesptrl mpdrych 
ludzi, wyksztaclpnych z tmgatym s k t & w l ~ .  W zvvWku z powySmym, wyd@ mi slg, te swojp 
energlp nale* pbwied_C.lna praw w ra , a nys WetnieOQbte tutaj ,&+my radg, czego 
najlepszym d o W m  jls$t nasza rkrtych , : pip, 'ky . :  .:.'!.~. ,, 
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Ptzewodnia~cy Rady ghsfmmle wtttwek b&ni  radrre$o Pana 
Adama Kwasa a aakP spmtfk i pm@de do gkrowania projektu 
uchw*. 
Wl*MSciq gkDdw m&@eh w w m k  zosarl ,,dm. 
Przewodnlcrrtcy Rady PTa, T o w  hW ZanrImql d y W t  i po .a@&?ytaniu bFeSC g 1 projektu 
uchwaly, podddt pod gloaewanle p.orljeci spr?awla m#patrmka wezwa* r dnla 1 aerwca 
2017 r. do usuniqcb nwrtszenla p w a  o na po&j.@u uct%Wy Rady M w i e j  w Kbdzku 
nr XUI/305/2017 z dnla 27 kwWnla ie udWMe 
KhdtWemu I w jej konmkwencfi whwdy r t f ~ $ i J / Z 0 1 7  I W y  
2017 r. w sprawie dokonrnia zmlsn bud*- &tiny M w j  K4odzko t+a 2017 rolt, druk nr 338. 

Glosowanie: za - 14, ptxedw .: 2, ~ t n y r m t a  #Q - 4. ~ n a  e@ ~becnE.#ip+rll nle bnB 'UWM w glosowan~u) 

uchwala zootala pow I o w a h ,  ~ ~ 3 3 # i 2 8 3 j x ~ < Z d , & # l J  
8 ,  < . i . #  <', 

25. Pod j~c le  uchwaly w ~~f~ , na s t n a  Miasta  Kkodrka, 
druk nr 340. (Za1. nr 42) 
Skarga zostata rOtpltfzoCIa prza Komlolp mkmq i projekt uchwaly zostal pr~ed+oi:ony radnym. 

Glos zabrata Pani M a r k a @ z l e ~ ,  radm@&w@bwa: Paslhe Pnewestnlapcy, dxlalam slg odniekt 
do pewnych berubo nl-yjemych uwag m-rr$f W W .  To jest nld & pojqclB, %by takle uwagi 
pod* w Radzjta H l ~ .  3a nikow nk pyism, tB@#ikie ma w y k u t a l m b  I to nle ma dia mnle tadnego 
znaaenia. Chdr l  o to, %sbyfm rnyflell s tymi Bby jak mjkplej zara&at. Pmsq tek pamigtak, te 
katdy z tych mlaszkahakf motc Waj P i mWt2 to co ti. M6wl&e, te  t u w  Rsrdq Mlasta chce 
ndziC radna z Powtatu - jak Pahkwo m& skrchat tfdklch czeay? To jest kdmuna cieka. Kafdy 



z rnieszkancow ma prawo tutaj przyj i t  i powiedziet Palistwu, i e  sig nie zgadza, i e  sobie iyczy 
abyicie Palistwo jeszcze raz przernyiieli t g  sprawg. Kto to jest ten Pan? Ja go nie znarn. Nie jest 
z rnojego towarzystwa, bez wzglgdu na to iie ma fakuitetow. Przyporninarn, i e  Pani Gronkiewiu- 
Waltz jest profesorern i co z tego? A palistwo bgdzie teraz placit chyba rniliardy zlotych odszkodowari. 
Trzeba by6 po prostu przyzwoityrn utowiekiern. Drugi Pan rnowi, ze ja krzyag. lak  to krzyug? 
Norrnalnie rn6wig. Nastgpny Pan stwierdza, i e  to rnusi by6 taka wspblpraca i on w ogbie sobie nie 
wyobraia, aby na takie ternaty tutaj dyskutowat. To na jakie ternaty tutaj rnoina dyskutowat? Pan, 
szef Kornisji Rewizyjnej stwierdza, i e  to jest niewyobrazaine? Proszg Pana, tu powinna bye dyskusja. 
Prosilarn tez, abyicie Palistwo przeczytali artykut jaki sig ukazat na ten ternat i to nie pierwszy. Teraz 
pewnie sig ukaie dwadzieicia artykut6w bardzo korzystnych dla tego ronda. I to  co rn6wit radny 
Karolczak, i e  bye mote bgdzierny rnieli naprawdg cigikq przeprawe, przez wieie rniesigcy. Bo nawet 
jefii dzisiaj firrna twierdzi, i e  w ciqgu dwbch miesigcy wykona taki rernont - by t  mote optyrnistyunie 
twierdzi, ale to wcale nie jest powiedziane, ze tak bgdzie. Czasarni przy takich budowach natrafia sig 
na r6tne rzeczy i te prace tnvajq znacznie dluzej. Ja tego nie rozurniern. Pahstwo powlnniicie sig 
zastanowit dlaczego tak rnato rnieszkalic6w tutaj przychodzi. Mote Pahstwo nie chcecie ich 
wysluchiwaC. A moie trzeba aasarni siedziei do osrnej wieczbr i sluchat tych rnieszkalic6w, bo rnoie 
kt06 ma inne zdanie i wcale nie musi rniet dw6ch fakuitet6w. Nasi rodzice nie rnieli fakuitetow, a czy 
rnoterny powiedziet, i e  oni byii - za przeproszeniern - gtupsi od nas? Ja nigdy tak nie powiem. Dziwig 
sig Panu, i e  Pan jako Przewodniczqcy Rady, ktory odpowiada za pewne sprawy i pozwala Pan tak 
traktowat gofci, zwyklego rnieszkahca i proszg rnnie tak traktowai. A to co Palistwu czytalarn, to 
tyiko dlatego, i e  rniatarn dostgp do inforrnacji jako radna powiatowa. l a  tutaj nie wystgpujg jako 
radna, tyiko jako zwykly szary rnieszkaniec. Bardzo jest mi przykro, i e  Pan jako Przewodniczqcy 
pozwaia rnnie tutaj obratat na tej saii. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i :  Pani Mario, u y  rnogg powiedziet ~oWO? Wcaie nie 
pozwalam obratat. 
Pani Maria Dziewiecka, radna powiatowa: Wielokrotnie. Nie pozwolit mi Pan ad vocern powiedzlet 
kilku zdali na ternat co rnowit Pan Burrnistrz. Wydaje mi sig, t e  to nie jest w porzqdku. 
Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i :  Po pierwsze, ja nie slyszalern tutaj tadnych obrafllwych 
stwierdzeli pod Pani adresern. Jeieli czuje sig Pani dotknigta, bgdzie protok6l z sesji i rnoie sig wtedy 
Pani do niego odnieit czy w forrnie pisrna, czy tez zgtaszajqc uwagi. Druga rzecz. To ze nie udzielilern 
Pani gtosu bylo spowodowane tyrn, i e  padt wniosek forrnalny, a poniewai nasz Statut przewiduje 
okreiionq procedurg, je i l i  chodzi o procedowanie uchwat, to w tyrn momencie wniosek formalny 
o zakoliuenie dyskusji i przeprowadzenie gtosowania jest wnioskiern najdaiej idqcyrn. Myslg, i e  jako 
doiwiadczony samorzqdowiec powinna Pani wiedziet, i e  procedur naiety dotrzyrnywat, chotby 
nawet pod tyrn kqtern, i e  pbiniej ktos moie sig na te procedury powolywak w przypadku dalszego 
etapu np. skargi kierowanej do Sqdu. Moie powolywat sig na niedotrzyrnanie procedur. l a  tutaj 
dbarn o to, aby procedury zostaly dochoyane. Trzecia rzecz, je i l i  chodzi o glosy, opinie rnieszkalicdw 
dotyaqce sarnych uchwat, u y  spraw roinych, to jak najbardziej sesja jest rniejscern na dyskusje, 
ale prosilbyrn o precyzowanie tego w takirn zakresie jaki jest w danyrn rnornencle omawiany. 
Przyporninarn, i e  w tyrn rnornencie procedujerny Pani skargg na Burrnistrza Miasta Klodzka w obrgbie 
dziatainokci ZAMG i do tego prosilbyrn sig odnosiC. Jeieli sq inne ternaty, to rnamy taki punkt pod 
koniec sesji, ktory nazywa sig sprawy r6ine, w trakcie kt6rego rnoina i naleiy poruszat przer6ine 
sprawy dotyczqce Klodzka I rnieszkahc6w. Wtedy jak najbardziej jest pole do popisu, cry to dla Pani, 
czy rnieszkar5c6w, ktorzy przyjdq i bgdq chcieii zabrat w tych sprawach glos. Tu Pani Mario prositbyrn 
o odniesienie sig tyiko I wylqcznie do kwestii samej skargi. Jeieli ma Pani co i  do dodania do tego co 
zostato zlotone, to proszg bardzo. 

Glos zabrala Pani Maria Dziewiecka, radna powiatowa: Dzigkujg. Chcialarn jeszcze Pana spytat, 
bo powiem szaerze, i e  nie jestern bardzo dodwiadczonyrn sarnorzqdowcern, absoiutnie, to sq 
bzdury. Natorniast chcialarn Pana spytat, poniewai nie znam Palistwa regularninu, czy inni 
rnieszkalicy rnogq t e t  tutaj zabierat glos w sprawach rbtnych? Czy tylko dopuszaacie do glosu 
radnych, bow Powiecie niestety trzeba btagat, zeby Pan Przewodniczqcy Rady w og61e udzielit komui 
glosu spoza rady. To jest bardzo trudna sytuacja. 



Przewodnlc2qcy Rady P@I T- h-: r w q j d & m  by@ aytuaCj& ke pojawlali slp 
mieszkahcy W I ~ a l i  r&e temuty w #wrkda: sal.awy dtne. Z W o  co Mf& dzlslaj tet sq 
Pahstwo Majowi-e, kt6ny chcp & r a C  gEoo @u ~ ~ ~ a e h  r6tny&. Nie MMeramy  mu gbsu. 

Pani Maria Dzbw&&eI radna gowlatowa: To a bardaB cleszq I gratuluh F~~fistwu takiego 
regulamlnu, t e  met rnicaarkarkk dopuszcZa$k de glow. DzJ@wje W o  w irnWiu mleszkahcbw. 
Proue Pahstwa, jestem z b u i w ~ a n a  raeho'(ua~W Pana h w o ~ c ~ g o  ifadsjl Rewlzyjnej 
i nie wyobratam sobie, teby tak dp mcho- bD ja d w i p  a brdz~owtnych swawach, o dutych 
pienlpdzach. Wydaje ml dq, t e  tkrmlente t&h ~ y s k ~ l ,  t o  nle jest hbre, ale ptaechodzlmy do 
nastepnej sprawy. Prosq Pahstvda, ta s k a w  vjrrst h m r .  t3hcny &W Burml&m nle odpowladal 
mi pnez pi& I p& rntw@a na m o .  W k  WW ~y phi+ mkcfrd, c@ nk, a y  mate sq iepsl ode 
mnie. To niesamowlQ slundal. RNg a y  sp&M W G ,  W r a  ptzeksztakona 
z zakladu budMowego. Po co a m  XI kona'l Qezynrt&c& w ten mamy mlejsce 
na synekury. Mamy prareb&w, pnalwren aduwcrq, lnObra p~#!&no kledyd miala 11 os6b - 
nle wiem cry prawda, s p ~ l a m ,  k 6 ~ ) -  jut nle c m  tego ~pmwdraC, & ko mnle napawa 
wielklm smutkiem, ponislnrat na to w s z y ~  mu6iW @ad6 rnimzka z Pahstwa 
mieuka po druglej stronk mia- ay l i  pksa ~y !5#&iWni I q l e  e sytuacje, 
cislgle cog tam siq dziejc. Druga strona f t d a  mi& W@.# w s- zabudwle Klodzka i my 
podlegamy pod ZAMG. 3.11 PahstUFlG napW@?& W y h m  wroki, to nic nie pomaga. Ustawa 
o gospodarce komumlrt@j bardro &mo p Ostl prublrm, r r n i a ~ r l e  mu- zostaC -lone 
dwa warunki - o Ila d & z e  pwd@arn, ~IUWU 10 tage uSbwy - &by taka @&a mogta taka 
dzlalalnoSt k~mercyjnp pmwadxlc?i WiWm w moim prt$ksnaniu 89 warunkl nle @ spelnlane, 
poniewat nle mamy taklcgo bezmboclr. W tej &w#l Dy&~tw Wwrlatomgo Utzqdtl,kacy pnedstawll. 
nam dane I okamje s lg &e w K@nk # ~ f e c h y b a  sficjalnk tys l~c  Uk#&&w. Ogromna 
iiaba. Czyli mamy b a e o  dutz, miejsc M, pant*& p m g d a w  nie m o m  malcFC polskich 
pracown~k6w. chy6a tu yarawa bembocla~s + Rit wchcctzP w rac&. l a  oa& byki zaskoaona, 
bo to jest ogmmna 1-a. Czy P&&wo uyW@qWTutaj .sq, k .&a pu&& do spahlenla. Ten zaklad, 
to naue miar;to nie spdnla tyCh dw6ch E 10 attykuh u t a y  o gosp@&arce komunalnej 
o czym zresztq stanowl$ wyrokl. A Q m l n i s t r ~  ,. . wa M p o W w .  prowadzl4 przedsl~biorstw, 
a to jest p n e d s t ~ M m ' .  P n m l o r h n ,  & qm, t. .qW z apr ptzedsl~biorstwa 
zasiiajp pens& .prawn&dw. J e s t  to zst.ld-lsil: w. PfZdwadl~&Zpcy Etxdsji Rew&$mj na nrszym 
spotkanlu po(rzadl tak *ko, F* -wet slq nad mpmpot%wtaniem &ki prmwnluej.  
Sp&W pracownbej z u m d n l k h .  3a p lsnmy i3y, coO takiegoWszzr@m. Nie wl4nr q cQB takiego 
mote by6. ~k)zumiem, Iha pv&a&xie im I h d p  nr#U sp&&.q p r a c o w q .  To sq n e a y  
nlebywak. Trzynastegp mrci -tam d CZtUaj d&bgamy Ckrynastego llpca. 
l a  nie rozumlem dlaczq@ jest to h k  d ne. bWmI. t e  t&enlsjs Re~@vima zwracala sle 
o zewnettznq ralcapefty~& zewngbmej FBn prawn#r xatrudnicmy tutaj ptzez Pana 
Burmlsttza da) nam S W O ~  ekspmtyz~, ale z Qsj ebpwtyzy wyritka, te  : I ~ L w a d r  w &u 2008,2009 
walczyl z Spdaml, tc tegs typu @&kl nle ma& $mwa p r w a k i d  takiej,.(9rd%lalnoW. To byl Wojewoda 
z Platformy Obywetelsklej. P n w  tp sps9uuq, w :Spclsh Admfnlstrecqjbtym, nie wkm dlauego, bo 
ustawa jest jednoznapna. Dla- przegrdl, $u&o ml p o w ~ l e 6 .  l%?am te2 Pahtwu inne wyroki 
z lat p6tnlejsaych, ktbm wskazuj@, &e ab$dwWb nk wolno irn p w a d *  bklej  dz&blnokl, ponlewat 
sp bezkonkurenryfnl. Dmtakm t& p r o t & t a  30 .mm~ nia I($lpnisjl R-j. Chodzilam 
wlelokrotnie za tym pmbkotem,, kt6rego nk m m  a&w go do- dwa dni temu. 
Dwa dnl temu, .bo nle we, bo cdc wszydcad gW@bdi, bo P@ PrZmfWniap~y l@misfi jeszcze nie 
zaakceptowat. Tak choWam i dcrplero dws dnl t tmu dostdm ten p tok&,  r k t b m  ja sla nie 
zgadzam, bo nlektrsfe may nie. w nlm matte. l a  bym Bsh dzila - I to nie jest moja 
tzpdzenle, t y l b  prspbzyda j a b )  WeszkuW - aby paskbts@a od ria IM :w- sail, aby byh/ 
nagrywane i p&id pa& sekmbrki z Rsgy SIT- to ktwe $pi&. WyobratcM wMe, L ta pan1 
sekretarka - naprawdq fcbf glebdm wsp&m& - tI?wi nap.&& co s$ . W j e  rta &j Umlsji. To jest 
niemofllwe. M W a b y  b' by6 parrl r t e ~ ,  zsv6d ten p w l e  ju4:nk istniejej kw jest to bardzo 
trudny zaw6d. I to co ja tutaj w i d z ~ ,  te me#wy@mkdai sa vda taklc* ja m4Wmn. Zupanle nie 
takie, ale ja n'le mam pmtensji do p h  sekrWw+ 3*k im m&twe, t ~ ~ ~ i e d z e r i 1 3 i i K m l s j i  odbywa)y 
sip w taki spodb, te mni  se'lmbrka muqi &I c I ~ ,  pree6M t u q ' & ~ ~ i e  xnakmite motliwoLc1 
techniczne I p&iej tylb mofna ods(uchri4 ils#sak. Ja te@ nie m m l e m .  Ra p ~ y k t a d  nle ma 
wypowiedzl radnej Pant koslewtcz, kt6re m&@#: to Pani c b  teby a M G ,  prwiwnicy pneciwko 



sobie dzialali. Na moje pytanie - jak to  przeciwko sobie? Tak, bo jak zacznq informowat wsp6lnoty, 
i e  wspblnota w ogble nle musi miet zarzqdu zewnetrznego, nawet taka wigksza wsp6lnota nie tylko 
rnala, to on1 nie bgdq mieli pracy. Tego nie ma w protokole, a to byta bardzo istotna uwaga radnej 
Pani kosiewicz, bardzo istotna. Czyli nie4nformujemy mieszkaricbw o ich prawach. Ja prositam, aby 
informowat mieszkahc6w o ich prawach. Znam osoby, ktbre majqduie problemy finansowe i narosly 
im dtugi w ZAMG. I co teraz? Komornik moie zlicytowa6 im nawet mieszkania. Ja przez to  przeszlam 
wiele razy. Powiedzialam, i e  ja wam nie bgdg piacit, bo ustawa wam zabrania. Ja napiszg jeszcze 
innq skargg, to t e i  bedzie ciekawa sprawa. Te skargi, ktore Paristwu pisze zawierajq bardzo wazny 
problem. Problem interpretacji prawa. Jak to prawo jest interpretowane? Pan prawnik przeslal nam 
tq ekspertyzg, gdzie walay Wojewoda o to, i e  larnane jest prawo, czyli ustawa o gospodarce 
komunalnej tj. rok 2008-2009, a my dzisiaj jesteimy w 2017 roku. I nic. I mamy to samo. Nie wlem 
dlaczego tutaj nie ma Prezesa ZAMG Pana Pelyhskiego. Dlaczego nie ma tego Pana? Ten Pan wypisuje 
mi rbine dziwne rzeczy, ale ja bym chciata z nim porozmawiat. Czy on zdaje sobie sprawg, czy wie 
o tym, jak wyglqdajq ustawy, kt6re rzqdzq samorzqdami tj, o gospodarce komunalnej. Ja tej ustawy 
przeciei nle wymy8lilam. Dlaczego ona tutaj nie jest stosowana? Jeteli Paristwo m i  powiecie, i e  Sqd. 
To ja powiem, no wlainie - Sqdy. Wtainie wczoraj i przedwczoraj wystuchiwatam zarbwno o Amber 
Gold jak i o reprywatyzacyjnej. To co uslyszatam, to cztowieka zwala z nog. Czy w naszym kraju b y b  
paristwo prawa? 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  wchodzqc w wypowiedi Skariqcej poprosit o trzymanie 
sig tematu skargi. Nle rozmawiamy o sprawach og6lnopolskich. 
Pan1 Maria Dziewiecka, radna powiatowa: Ja rozumiem, ze dzisiaj Paristwo przeglosujecie mojq 
skarga w ten sam spos6b jak wszystkie skargi w naszym Urzgdzie Miasta. W Urzedzie Mlasta te t  
zawsze sq niezasadne. Ja wybralam z ostatnich dwbch kadencji skargi kierowane do Paristwa i proszg 
sobie wyobrazit, t e  bylo tych spraw czterdzieici osiem, przez sze i i  lat, od czasu poprzedniego 
Burmistrza Pana Szpytmy. Wiecie Paristwo co sig okazato? Jedna na czterdziejci osiem byla zasadna. 
Ten sam bbl mamy niestety w ~owiede.  Wszystko niezasadne. Niestety Platforma Obywatelska 
z tymi przystawkami ma w Powiecie wiqkszoit i to jest tragedia. Liczg jednak, ze Paristwo bgdziecie 
w swolm sumlenlu rozpatrywat te  sprawe, z catq wrailiwoiciq i zechcecie sig jednak przychylit do 
zasadnoici mojej skargi. Dzlgkujg. 

0 godzinie 17:03 - sale posiedzeh opuicil radny Pan Lech Sur6wka. 

Glos zabrat Przewodniczqcy Komisjl Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas: Tak sig zlotylo, i e  
chcieliimy bardzo wnlkiiwie rozpatrzyi Pani skarge, bowiem dotyczy ona wielomilionowego majqtku, 
kilkudziesigciu ludzi zatrudnionych i pracujqcych. Proszg zapoznat sig z danyml, ktbre tutaj na sesjg 
trafity, i e  w Klodzku jest prawie 1200 bezrobotnych. Czy to jest Pani zdaniem mab, czy duio, nie 
bedg w tej chwili tego dociekal. Moim daniem jest to duio. Ustawa o gospodarce komunalnej jest 
mocno nieprecyzyjna, tym niemniej wszystkie przeslanki jako miasto Ktodzko spdniamy. Artykul 10 
mbwi, i e  gmina moie powolat sp6tkg dzialajqcq na rynku, dziatajqcq komercyjnie, o ile trzy warunki 
tqunie zostanq spetnione tj. znaczne bezrobocie, niemotliwoSt przeciwdziatania temu dotychuas 
podjgtymi srodkami i brak instytucji, kt6ra wykonuje dane uslugi komunalne. Mamy tu  klasyczny 
sp6r i - t e  tak powiem - wszystkie Pani doiwiadczenia, sprawy zwiqzane z rozliaeniami ze wspblnotq. 
ZAMG tylko zarzqdza tymi sprawami, ZAMG jest narzgdziem, ZAMG jest zarzqdcq, natomiast 
wspblnota i jej utonkowie majq wzajemne zobowiqzania i stanowiq tez odrgbny podmiot prawa, 
kt6ry ma prawa i obowiqzki, ma prawo wyboru zarzqdcy, ma motliwoiC zaclqganla zobowiqzari 
i umarzania takich zobowiqzah. W zwiqzku z tym, stan zastany jaki byl w latach dwutysigcznych 
wyglqdal w ten sposbb, ze nie bylo absolutnie iadnego podmiotu, kt6ry by ogarnql wtedy sprawg 
zarzqdzania mieniem komunalnym, zwlaszcza zasobem mieszkaniowym. Byla koniecznoit 
gospodarcza i nie bylo alternatywy wobec faktu, teby powolat ponownie zaktad budzetowy. On zostal 
p6iniej przeksztakony. Przeksztalcony na zasadzie i zgodnie z prawem, bowiem funkcjonuje 
w obiegu prawnym i w tej chwili nie ma absolutnie iadnych przeslanek, aby twierdzii i i  ZAMG GM 
Klodzko dzialal w sposbb nielegalny. Istnieje izba gospodarcza zarzqdc6w nieruchomoici do ktbrej 
naleiy ten zaktad. lest  krajowy rejestr sqdowy, ktbry akceptuje sprawozdania. Jest to  instytucja 
legalna. Proszg t e t  miet na uwadze, i e  instytucja ta zarzqdza olbrzymim mieniem i majqtkiem miasta 
i nie ma absolutnie w tej chwili iadnej innej, ktbra bytaby merytorycznie zdolna do obstugi tak duiego 
majqtku. W uzasadnieniu podajg rbwniet fakt, i e  ZAMG od lat wlaiciwie ponosi obciqtenia 



gospodarue I z@mq&a &wnlei! w 9 m  rnlW&h. W mlapkrr z tym ma bet zobowliipanla I jednym 
z taklch z o b e m  jepts &Fed@, W r y  i3q&1@ wtmhi., zkubwanej zs popnednikbw, a niestety 
ten kredyt mslbfm I$ &e nie byk fadnej lnnej propozycji. 
Pani w r w  t;pdi iatu r~~(pblrrst n& p M w W W ~ c  Wnych hrrsrych pmwzycji rozwiqzania 
tego zagadnienb. Wke @@na w spodk p&&wWd do qwawy, i?% coJ sic komuf nie podoba 
i tqda likwidaqfi n&& mnswnyeh propozySfi. Wszystkle sprawy, ktbre 
wynikaja 2 &c# n'W%! EAMG jib mtzqda podlegafZ kontroli sqdowej 
i tutaj tylko Seld Wt w&&&wy ds II#$ . Tutaj powlnnl4my umat - mydlg te  
rbtnica zdah mmm M& I zawslls b- * 8- wiq-f zdecyduje jak tg skarge 
rozpatrzymy. O e z y w k & ~ ~ w ~  jest, t e  nkr Pan1 iakl 1 moge tu tylko powiedzlet, 

o wyjahienie @j spRuryraraz powWmis#rfi)&ni 2 jekicrh g-yn W t W o b  w odpowiedzi na Pani 
plsma nart@&, P- ~tadng h(gaiew1cz ol wsnk wt*padnienb do uchw&y I dziekujg za 
udzielenie glosu, 

Gks zabral V-ce hzca~~ilicz@cy Pan : M i e  P~odn iczqcy ,  Wysoka Rado. 
Uwatam, t e  ta cata dlylilkusja p#t 'hp d'rkargo'.m Burmistma, kt6ry nle ma 
tadnego ummwania pWnegai @by z ko M n y m  zgromadzeniem, uy l i  
zgrupowaniem udzlakr*. lef#iU firma po&b niezgodny z obowiqzujqcym 
prawem, to arganem &&ciwym jest s p w  Wszelkle uwagl dotyczqce 
niezgodnoki z pr(l~lfFISfiftl dzWW1 w & e m  do uchylenia, a nie 
stwierdzenlem ndQ#MltrPQgfl uchw&v, . Naj@@iej tutaj widze kompetencji 
Pana Burmisttm w tej eJwie. bYBy m~4u&$$.?wh d- r o z w i a t ,  bo to jest spbr natury 
prawnej, a w spm& ~ m n y c h .  aWwi q7, : preltwWr, aQvrokat, s@Ia I katdy chce co 
innego i katdy te ma rebig, Dzipku& 

Gbs z a b d  &my Pm S l m t t 8 t a w ~ ~ :  ~ b e ~ m o c l n i a s 5 e E y ,  S x m n a  Rado, Panie Burmistnu, 
W z k a .  !Jwatanr, #a b w ~ n o  dwie rzeczy. Pietwwa 

sprawa, to jest nntury pmmej, co W W  twhy Pm\Wdjdk. k g a  sprawa, to dot~ymanie 
termlnu na udzleltaffia odpowiettd. W molm @?dkmnlu nla pWnnlJmypodejmowat jednej uchwaly, 
ale powinny by6 dwk Wwaly.  Jdna $ do 2MW, tega csy naruq l l  prawo czy nie, 
a druga uchwah pa&a dot?yceyt narusrono us- o sarnenqdzie odnoSnie 
dotmymania kemddw. -W eq drvtrr dn*go worka. Po przegtosowanlu 
tej uchwaly wssk byn? ale nia, zd & Wojewody skargg, i e  nie 
rozpatrrona s@&vy m o r y r a h l e .  pkMt~pow@#&rn sami some stwatzarny 
problemy I W e j  ria deiwlmy; U- nam te uchwaly. Ona nie 
zostanie mery&rycm(ls cat r n W  w uz~dnien iu ,  te  jest 
beuasadna, a WniaJ L jest ra#ldna, ha, ItLcr lWrzymsrro tmmln6w I mrvkimy W do Burmlsttza 
o wyjebnlenie. thrratam, b ta uehala m uahyBWU%i i ch&m prraprosiC za to, t e  nie 
bede brd  u & W  w ghwaniu ,  ba nie chtabi@ &w@mw a @mnnWbC, aby kt& p6Fniej mbwtl, 
fe gkwjg  tak ay I n a a .  W owclm zyjnej I tet mi zatzucano 
stronnlczdt. UYCebm, &e w qmwa m sprawy Pan1 *), ktbrq 
pnepmsMgrn, bci to Ktx?%sja de@fBawak o t&Wz%W sBm&. W r%aasstabch spmwach nie mam 

m:~lakcyzj=. ~awsze podnoszp, te  
jedli jest s p m ,  to slq &@owlnnarzgasK w . IdomuniWa mlgetsy Bum-, a wydziatami 
nie jest Ideaha, Bo Wf b k a  Lyl Wla, to tm we s& pujmb spram bnt% , to powinno sic 
na ten temah mhvi$. W $Wr s p a & %  motm:%#@fa %paw w y @ d  i bySq r i q  tutaj przy tej sprawie nie 
spotykali. Zwwe rrlb* gdzbj'mk dyrn ; l :+ : ,~  aW.  Wqku&. 

Ptzewodnlatw Ratly en TonWz i ~ r c n u ~  Idea 
radnego spod gkise~m, bo Wj 'U w~t iw& sle; r 
w momende, Id& d q a y  to pg . Wel l  P&n radny 
to pozo&awiaiil to do P@e dyspMycji. 

Glos zabrat ratkry We Z@.ma~~#i&rmbaQ WmwdEupwcy, R a a .  Pmte Burmlstnu. 
Troszke nlefwbfrnh g&%no &arm Mi' , m k  OM WinW.l# rorWta ria dwa 



a y  ZAMG jest legalny oraz z drugiej u e l c i  o nie odpowiadania na pisma. Co do tej drugiej czglci nie 
bgdg sie wypowiadal, to j u i  niech Pan Burmistrz rozstrzygnie. Faktycznie parorniesigany termin 
odpowiedzi, to troszeczke za dtugo. lezeli chodzi o sprawp ZAMG, to podszedtbyrn do tego ternatu 
inauej Panie Burmistrzu. Glosujqc, nie glosujp czy to jest skarga, czy nie skarga, bo tutaj w zasadzie 
musielibyirny rozwatyt - co Kornisja prbbowala zrobit i troszeczke sig nam przeciqgngk - a y  ZAMG 
faktycznie dziala legalnie. Z jednej strony mecenas Pan Trzeciak przedstawil orzecznictwo, z drugiej 
strony Pani Maria przynlosla inne orzecrnictwo, troszeczke nowsze. Stqd tez bylo nasze zapytanie 
jako Kornisji Rewizyjnej do Pana Burmistrza o wystqpienie do zewnetrznej, innej kancelarii prawnej. 
Tu nie chodzi o to, ieby uznat czy ZAMG jest legalny u y  nie. Chodzi o to, tebylmy stwierdzili cry 
on jest taki a y  nie jest taki. Czy on ma prawo dzialat na tych zasadach czy nie. l a  bym nie chcial, 
aby przyszlo pismo z RIO lub od Wojewody, w kt6rym dowiemy sig, i e  wtainie ZAMG jest nielegalny 
i proszg od jutrzejszego dnia to zmienit. Lepiej by byto, abyirny sie na to przygotowali. Stqd t e i  
rnoja propozycja I ape1 do Pana Burmistrza, zeby jednak w y s t ~ i t  do zewnptrznej kancelarii. W tyrn 
rnomencie wyuerpiemy drogi prawne. lezeli kancelaria odpowie, i e  ZAMG dziala legalnie nie ma 
najmniejszego problemu. le ie l i  kancelaria stwierdzi, i e  ZAMG w lwietle obowiqzujqcych przepis6w 
dziala nielegalnie, to wtedy mamy aas, ieby zastanowit sig co dalej Z tym zrobit. Najgonzq rzeuq 
byloby, gdyby podobnie jak zrobil to prezes Jerzy Dziewiecki, i e  przyszedt kt6regol dnla, trzepnql 
szufladq I nawet pracownikorn nie powiedziat, i e  ZAMG - u j u i  nie ma. Taka sytuacja byla. Panie 
Burmistrzu, nie Pan jest odpowiedzialny za zakladanie tego ZAMG-u, natomiast wydaje mi slg, t e  
ustalenie procedury oraz stanu prawnego tej jednostki, jak wczeiniej wspomniat Pan Kwas, ktbra 
dysponuje bardzo dutym majqtkiern, basenem, Twierdzq i zarzqdzaniern nieruchornoiciami, 
wypadakby to wyjalnit do konca i myile, i e  to ieiy w interesie Pana Burmistrza. Dzigkujg bardzo. 

0 godzlnie 17:15 - sale posiedzen' opuicN radny Pan Stanislaw Ferenc. 

Gbs w dyskusji zabrat V-ce Przewodniaqcy Rady Pan Zdz i skw  Duda: Szanowni Palistwo. 
Nle pamigtam, cry to byl rok 2003 czy 2004 i p .  Wladyslaw Portkowski, tutaj na tej sali 
obradowalilrny w tej samej sprawie co dzisiaj przedstawia Pani Maria. Trzeba by byto slggnqk do 
archiwurn. Wiem, ze taka ekspertyza Wojewody przyszla i bylo wszystko zgodnle z prawem. Proszono 
Pana Portkowskiego, aby wystqpil do ~ i d u .  Niestety tego nle zrobit. Problem ten nie dotyuy tylko 
nas. W wigkszolci rniast w Polsce takie spbtki powstaty i zarzqdzajq mieniern. lezeli jest jakai  wada, 
to ustawodawua i tu bym prosil Paniq Marie, kt6ra ma takie moiliwoici, aby porozmawlat 
z parlamentarzystarni, niech zmieniq ustaws. Bgdzie wowczas jasne i bedziemy wiedziet czy ZAMG 
dziala legainle czy nielegalne. Dziqkuje. 

Glos zabrala Pani Maria Dziewiecka, radna pow~atowa: Ta spotka zostala powdana, a wtaiciwie 
zostal przeksztalcony w spblkg zaktad budietowy, co namnoiyto koszty sarnego utrzyrnania tej 
instytucji. Pan Burrnistrz tutaj stwierdza, i e  jest za oszucdnoiciarni. lestem w szoku na temat tego 
co nam przedstawil Przewodniuqcy Kornisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas. To, 2e plywalnia zostala 
przekazana do ZAMG, to  Paristwo nawet mogq przekazat Urzqd Miasta do ZAMG. Zostala sprzedana? 
To rzeczywllcie sq ciekawe rzeczy. To nalezaloby sig zastanowit nad sytuacjq prawnq takich 
inwestycji. Prosze zwrbcit uwagg, i e  poprzedni Burrnistrz - i nie wiern czy Palistwo co l  robicie w tym 
zakresle, bo to stwierdzita w swoirn raporcie Najwyisza Izba Kontroli - bezpodstawnie sprzedal grunt 
Wodociwom Klodzkim mirno, t e  Wodociilgi sq w 10O0/0 spbtkq bedqca wlasnoiclq mlasta. Miasto 
soble sprzedalo grunt. l a  jestern zdziwiona, i e  Palistwo jako Radni nie dzialacie w tym zakresie, bo 
takie rzeay nie powinny sie dziat. Te kredyty splacajq mieszkaricy i tu nie ma nlc do lrnlechu. Po to 
sq wblnie radni, ieby sig nad takimi sprawami pochylill, po to s$ nastgpni burmistrzowie. Obiecujq, 
i e  sic pochylq nad tego typu inwestycjarni, czy one byty zasadne i czy nie powinlen sic nlmi zajqt 
odpowledni urzqd pahstwowy. Mieszkahcy coraz gorzej iyjq. Marny w Kbdzku okoto oimiu tysigcy 
ludzl starszych. My naprawdp nie wierny kto tutaj rnieszka jel l i  chodzl o mlodziei, bo jest bardzo 
duio zameldowanych osbb mlodych, kt6,rzy w ogole tu juz nie mieszkajq i przypuszualnie mleszkat 
ju t  tu nie bed& bo Klodzko nie oferuje im odpowiednich standard6w iyciowych. Tu jest problem. 
I dobrze, abyicie sie Palistwo nad tyrn zastanowili. Czy nie ma rnozliwolci przeksztakenla te j  slynnej 
spbtki w zaklad budietowy. W ten spos6b zejdziecie Palistwo z pewnych synekur, ale bedzie to taniej. 
A ptywainia mote funkcjonowat pod zarzqdern Pana Burmistrza. To oaywiicie, to jest niernoiliwe? 
Tak wiem, bo bank dat pieniqdze, bo bank sie nie zgodzi, ja ju t  to wszystko przerabiatam, j u i  to 
wszystko wlem, nikt sig na nic nie zgodzi. Ptywalnia musi by t  tam i nie ma o czyrn mowit I dlatego 
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przekazanie w V. kadencji Rady Miejskiej spoke ZAMG GM Klodzko w dzieriawg Twierdzy Klodzkiej 
oraz wybudowanej w 2011 roku krytej plywalni - jako zadat5 o charakterze uiytecznodci pubiiunej 
- stworzylo dodatkowe obciqienie rnajqtkowe i uwarunkowania gospodarcze spolki, w tyrn 
obciqienie przejeciern dtugu kredytu uzyskanego na jej budowg." 

Po wysluchaniu stanowiska Skartqcej i zapoznaniu sig ze stanowiskiern Kornisji Rewizyjnej oraz 
wysluchaniu wypowiedzi radnych, Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl poddal pod gksowanie 
przyjecle autopoprawek zgloszonych przez Kornisjg Rewizyjnq do projektu uchwaly na druku nr 340. 

Glosowanie: za - 18, prreciw - 0, wstrZyma/o s/e - 0. (W glosowaniu nle brall udzialu nleobecnl na saN: radny 
P S.Ferenc, radny p. L. Sddwka omz jedna osoba obecna na sali) 

Autopoprawki zostaly przyjete. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl po odaytaniu treici uchwaly poddal pod glosowanie 
podjecie uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Klodzka, druk nr 340 wraz 
z przyjgtyrni autopoprawkami. 

Glosowanie: za - 13, p m i w  - 3, wstrzymalo sie - 2. ( W  Hosowaniu nle brall udziatu nleobecnl na sat/: radny 
P. S-Ferenc, radny p. L. Sdr6wka oraz jedna o~oba~obecna na sali) 
Uchwata zostala podjqta i otrzymala nr XUV/330/2017. (ZaL nr 43) 

Gtos zabral Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Szanownl Palistwo zanirn przejdzierny do 
nastgpnego punktu porzqdku obrad, chciatern sic z Pahstwern podzielit takq jednq, drobnq dygresjil. 
Proszg nie traktowat tego jako opinie Przewodniuqcego Rady tylko radnego z jakirni drobnyrn 
doiwiadueniern. Pani Maria wsporninala o skargach klerowanych do Rady Miejskiej w Ktodzku w tej 
kadencji, w kadencjach poprzednich. Tylko jedna z nich byla zasadna. l a  Pahstwu Radnyrn powtbrzg 
tylko to co rn6wilern w poprzedniej kadencji I dalej stoj? na tyrn stanowisku, i e  skarga na burrnistrza, 
na prezesa, na dyrektora jednostki nie jest skargq personalnq. To jest skarga na konkretne dzialania, 
zaniechania, decyzje, itp. rzeuy i jako taka jest najczeiciej wynikiern jakiegod problemu, ktory 
powinien przez rade zostat rozpatrzony. W iaden spos6b skarga uznana za zasadnq nie deprecjonuje 
urzgdu, organu, tylko wskazuje, i e  istnieje jaki i  problem, kt6ryrn naleiy sig zajqt. Kornisja Rewizyjna 
na poczqtku sesji, w rnornencie kiedy glosowaliirny porzqdek zlotyla wniosek do Rady 
o przeprowadzenie kontroli problemowej w ZAMG w zakresie obszaru prawnego dziatalnoScl sp6lkl 
ZAMG. lako Przewodniczqcy na podstawie wniosku Kornisji ptzedtoiylern Radnym projekt takiej 
uchwaly, ale glosern wigkszoici projekt ten nie zostal przyjety. Pytanie jest takie, czy to jest 
rzeaywiicie dobre rozwiqzanie, bo w tyrn rnornencie problem nie znika - to co rn6wit Przewodniaqcy 
Pan Wbjcik. Warto sie przyjrzet niektorym spraworn, a kto jest lepszyrn do przyjtzenia sig tej kwestii 
i ewentualnych wniosk6w n i t  Kornisji Rewizyjna. Tak naprawde w tyrn mornencie Rada uznala skargg 
za bezzasadnq, ternat uwaiarny za zarnknigty. Czy to jest dobre rozwlqzanie? Marn co do tego 
powaine wqtpiiwodci. Prosze nie traktowat tego jako jakikolwiek przytyk. 

26. Interpelacje i zapytania radnych. 
Sekretarz obrad Panl Aneta Losiewicz odczytala t r e i t  interpelacji, ktbre wplyngly do biura Rady 
Miejskiej: 

Interpelacje radnego Pana Ryszarda W6jcika z dnia 23.06.2017 r. (ZaI. nr 44). 
Interpelacja radnego Pana Ryszarda Wojcika z dnia 23.06.2017 r. (Zal. nr 45). 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poruszyl dwie sprawy, na kt6re nle uzyskal jednoznacznej 
odpowiedzi, a takiej od Pana Przewodniczqcego wymagajq rnieszkahcy: Panie Burrnistrzu dwie spraw, 
kt6re dotyuq osiedla Malaewskiego. Pierwsza kwestia tj. plac zabaw na ul. Malczewskiego. W lutyrn 
rozrnawialem z Panern Burrnistrzern o tyrn, i e  mieszkaricy sq sklonni z lo iyt  wniosek w forrnie 
inicjatywy lokalnej na doposaienie tego placu zabaw, wnoszqc swoje udzialy zgodnie z procedurq. 
Na co Pan zasugerowal, ze jednak bedq pieniqdze na doposaienie placbw zabaw I teby sle z tyrn 
wnioskiem wstrzyrnat. Przypornng, i e  do budietu na 2017 rok - jako radny - skladatern wniosek 
o doposaienie tego placu zabaw. Ten plac zabaw jest na uwartyrn co do wielkoOci osiedlu w Ktodzku. 
Mieszka tam 300 osbb, jest duio dzieci. Korzystajq z niego nie tylko dzieci z ulicy Malaewskiego, bo 
czpsto rnoina tam spotkat rowniei dzieci np, ze Star6wki, ktbre nie majq w swoirn obrebie takiego 
rniejsca i rodzice z dzletrni przychodzq na ten plac zabaw. Tam urzqdzenia sq w dosyt nieciekawym 
stanie, chot byly co prawda par? lat ternu doraine naprawy. Teraz, w tej chwili jest t e i  doraina 



: Panic Burmistm. Twierdza Kkodzka. Jestem 
pn. "modzony most", na terenie turawia. 
rrla W LwstVaW,, ., . ~ t w a W  l pnelkcia PO tym 

wdniuqcy, Wysoka 
na temnie, kt6ry jest 
jakie Stowanyszenie 
zega aasu i wiem, te 

sip ,,Abdernli Ptzygody" 
etapie 1 kiedy przewidujq 

k o mmknecie dyskusji, 

k m t i e  zwlqzanq po 

m h i  o tych 1,5 mln . zt. ponad to co bylo 

. .  , . .  , .... < 

. , .. 



27. Wnioski i ~Swiadczenia  radnych. 
Gbs zabrat radny Pan Adam Kwas: Po raz siodmy, w dniach 9-11 uerwca rnieliimy przyjernnoit 
organizowat og6lnopolski turniej tenisa ziemnego w Zwiqzku Stowarzyszeh ,,Sprawni Razem". Jest 
to organizacja zrzeszajqca sportowcbw z lekkp niepetnosprawnosciq intelektualnq. Marn przyjernnoit 
powiadomii Wysokq Rade I Pan6w Burmistrzow, i e  Ktodzki Klub Uaniowski i Integracyjny ,,Sprawni 
Razern" zajql w tej irnprezie I rniejsce rywalizujqc z Gtogowem, Stupskiem, Taewem, Bytowem, 
dzieki bardzo ofiarnej pomocy pracownikow Ktodzkiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, 
zwlaszaa na Stadionie spotkaty nas kosrniczne ulewy, potrafilisrny zorganizowat impreze, rozl iayf 
1 w tej chwili jesteimy w p~ededn iu  wyjaidu na oboz. Mamy zapewnione Srodkl z Ministerstwa Sportu 
i dzieki ternu, t e  rnarny bardzo oddanq sportowi rntodziei, to tutaj chciatbyrn podkreilit zastugi 
Adarna Muchy, kt6ry jako trzydziestolatek wygrat ten turniej. Marn nadzieje, t e  bedzie dlugo waluyt. 
Adam Mucha by1 kiedyi rnistrzem Europy w tej kategorii niepetnosprawnoki, byt t e i  icislym finalist3 
zawodiiw. W tej chwili liczg tez na to, i e  za dwa lata bgdzie rnlat przyjernnosf: wystartowat 
w ~wiatowych Igrzyskach w Australii. Motllwe, ze w przysztym roku, o ile bedzie rniat czas I utotq 
sie odpowiednio sprawy rodzinne, to bgdzie mial przyjemnoit uuestn iayf  w zawodach 
og6lnoSwiatowych w Paryiu. Chciatbym podziekowaf Panu Kowalskiernu, pracownikom czeici 
sportowej KCKSIR, kt6my bardzo ofiarnie i skutecznie pornogli narn waiczyt z naturq, poniewai tenis 
kocha stohce, a p& pierwszego dnia zawodbw byty bardzo duie opadv deszczu. Dziekuje rniastu za 
ufundowanie dotacji. Miasto na ten cel przeznaczyto 6 900 zt, a Pan Burmistrz osoblicie puchar dla 
najlepszego zawodnika, kt6ry otrzyrnat ktodzczanin Adam Mucha i wieloietni reprezentant Polski, 
regionu i Ktodzka. Jeszcze raz wszystkim dziekujg i Panu Burrnistrzowi. Dzigkuje bardzo. 

Wiecej wniosk6w i oiwiadaeh nie stwierdzono. 

28. Sprawy r6ine. 
Glos zabrat radny Pan Armin Jarosz: Szanowni Pahstwo. Panie Burrnistrzu, bardzo proszg 
o rozpatrzenie ko t l iwo~c l  zainstalowania dwcich, trzech laweczek wzdtut  chodnika pr& 
ul. Noworudzkiej. Jest to proiba rnieszkahcow Ktodzka, kt6rzy chodzq pieszo na zakupy do Galerii. 
Dzigkuje bardzo. 

V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzistaw Duda: Panie Burmistrzu, tak jak tutaj wczeiniej mdwil 
Przewodniczqcy ~abski ,  t e  w Centrum nie ma zadnego placu zabaw dla dzieci - takie rniejsce jest, 
ja j u i  to podnositern kilka razy i jest zgoda mieszkahc6w, aby taki plac zabaw byt w Parku Straiackirn. 
Czy jest rnoiliwoit postawienia tam paru urzqdzeri, aby dzieci mialy gdzie p6jdt z tego Centrum 
i pobawit sig, czy rnoina ustawit matq brarnke do pitki noznej? 

Gbs zabrat Pan Michal Piszko Burmistrz Miasta Ktodzka: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Taki 
plac zabaw jest przewidziany w ramach inwestycji terenow zielonych. lesteimy po drugim przetargu 
i niestety nie znaiazl sie wykonawca. W tej chwili bgdziemy sie kontaktowat z instytucjq wdrazajqcq, 
zeby ewentualnie tak ten przetarg potqczyt, ieby ewentualnie zgtosili slg wykonawcy z ,,wyzszej 
p6tki". Dzigkuje. 

Glos zabrat radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado, Panie Burrnlstrzu. 
W zwiqzku z tym, i e  Pan Przewodniczqcy Adam Kwas tak jakoi  szybciutko zakonayt tq rnowg 
w ternacie rond i naszq dyskusjg, chciatbyrn sig tylko odnieit do wypowiedzl Pana Przewodniczqcego. 
l a  t e i  sig bardzo ciesze, i e  w naszym rnieicie co i  sig robi, naprawia sig chodniki, ulice, itd. Wszyscy 
jesteimy z tego zadowoleni. Jako rnieszkaniec, jako kierowca jak najbardziej jestem za tym 
ternatem. Ja tylko tutaj zaznaczyhm, czy nie rnoina by byto tego przesunqt na okres wrzesieri- 
paidziernik - Pan Burmistrz rn6wil tutaj o dwumlesigcznym okresle wykonania - lub paidziernik- 
listopad, kiedy z jednej strony nie marny ruchu turystycznego i ruch w mieicie jest zdecydowanle 
zmniejszony. Jeidtqc ul. Koiciuszki i patrzqc PO rejestracjach jak sprawa wyglqda, byloby to  w tym 
rnomencie ulgq dla naszego rniasta. I pytanie czy t e i  nie rnolna by byto roztozyt w czasie remont6w 
tych ulic po koiel, bo czeka nas dosyf dwzy paraliz w centrum miasta i tylko z taklmi obawami tutaj 
wystqpitern, a nie z takirni, i i  mattwie sie, i e  w Ktodzku jakiei uiice sie robi. Dzipkuje bardzo. 



.> . , , , , . .  
. . , -  
-,I ~' 

7-  .: ' "S? . . .qy .; ::$; .:&;, , % 3.. . . 
. ,  , ? !  3 7 :  ,.$$?a .I.: ' I  ,, 

Im Rado. 
Odpowiadajae 1 : m u  :iWu Kf&&a ,',& @ wwyplsd tak. 
W tym mcman&ie m:bl ry-, lte 
Od momentem. W 
dos(own1e jasr t& 

W dalszej obmd r r t aod lUq ry  fk@$ T~om*r t*Wd 4ibStJ W .-me* 
Majowiu: w e f i  d~t&' 
Przedszkolaka" w Wxftu. 
kllkunastu m I w  
p ~ e d u k 0 l ~  k-1 

plsma: JnIb* o &&qpIerM ed 

prredsrkoRekammp 
do 31 gnrdnba 201 
z m~tem, rom?wWmy- z Pa 
pismo zostde .s$m@rosr~ na 

pRedW podme p-91 ktbraL W la#&' od Icon@@. W e~asie tych 
, 

dw6ch kontroll w ag61e i%k byb : ti@&j,w tzn. :#%@la Mk~jsMej, kt6ra 
obowlazywatci w . W  2 W .  Ona: a l e d u c h  
IV wskcliany M, fak f&&na sk .mk&z#. Nle ma 
tam absolutn s ~.@r~dn,&'%f16. r o b  li$tg@o prowadzzlcy 
nasze przedszlrprie mr&# sle: co gre 

' ' 

o umwmiie tej kontroli 
a pMt#d .doku'mentacjl 

zgromadzofigS MI kontrolt. W s na)fmg@ bay hagranla, 
kt6re by4y w &We k o ~ I 1  po- t~&# ~:Wl Me* miela 
problem z br&&m. atm#manla nla m . b  do dnla 

dwe &+?a z wnioskiem 
do Pana BurmlStRa o b a b y  r ~ o w %  : a t e  @ ~ ~ k r o l l .  ponlewa2 
kontrole'm w naza3 W w c e  ZWIO a .  , : I1 nas w ' M m  odauciu. 

.nit nie wyCla~yk. 
Mnle Mt~mlarcff Mrdzce Inter- p a&, bo g-11 nle 

my take nie b@zlerny ~ s l e l i  mt ne.tego &isiejuego 
mojqo wyst4tpkniabadgte ska-ftg pH$kctzl tutaj, w dniu 
dzisfejsrym, o padotawpl prawwhnle 
(0 godz. L7:D W V-ee Rbi(RBdn 

nie jestem b@& w ','&W&ui. Nlemnlej 
jednak, jetell .&+a @ W jest - jak 
p R y p U ~ l T l  - ih%~ But~nistrz~wl 
Traaowl. 

2-a BUR%- h WL- 

odstqplenla gd Saontmti W 
chodzl o od- 4: cayn 
Burmlstrz oduytymt. M o m  zkotanq C mogtab,y nam ta 
dyskusja tutaj zajd  gPBYny, 



dlugo, za dlugo i nie tylko z winy organu kontrolujqcego, ale takte na skutek wnioskbw, r6tnego 
typu, strony kontrolowanej. W zwiqzku z tym, my wykazywaliimy bardzo duio dobrej woli, 
przychylajqc sig do wielu wnioskbw strony pod kqtern odktadania kolejnych wyznauonych terminbw 
kontrolnych. Bylo to spowodowane chorobq organu prowadzqcego, innymi przyczynami. M6wiqc to, 
j u i  rnusialoby to zajqt, jeieli chodzi o tg  dyskusjg, dluiszy okres czasu. W zwiqzku z wnloskiern 
strony, ktbry wystzlpit i w zwiqzku z trudnoiciarni z przeprowadzeniem tej kontroli i bardzo dtugim 
okresem jej trwania, u y l i  de facto calkowit3 nie skutecznoiciq w tym ptzypadku przeprowadzenia 
kontroli, Burmistrz odstqpi) od tej kontroli. 

Pani Matgorzata Majowicz: Ja marn w takirn razie takie zapytanie, dlaczego Pan V-ce Burmistrz 
takiej odpowiedzi narn nie udzielil w ubiegtym tygodniu? Tu faktycznie jest jak i i  problem 
z kornunikacjq pomigdzy Panem Burmistrzern Piszko, a wydziatarni i pracownikami. Dlauego nie 
udostgpniajq nam Paristwo nagrah, ktore w opinii Pana lanusza Skrobota, ktbry jest tutaj na etacie 
kontrolera, i ktbry w czasie tej kontroli twierdzi), i e  te nagrania sq protokolern. Prosiiiimy wbwczas 
o drugi egzernpiarz protokotu, poniewai protokol pisze sig w dwbch egzemplarzach. Nie otrzyrnallirny 
go w trakcle trwania kontroli i do dnia dzisiejszego nie otrzymaliimy. Mato tego, te nagrania byty 
rnlgdzy innyrni robione na prywatne telefony. Migdzy innymi adwokat Pan Trzeciak, ktbry uczestnluyl 
w tej kontroli, takte nas 1 rnarca 2016 roku na telefon (Wypowiedi Pani MajowlczzostaCprrerwana 
prrez mecenasa Marcina Trzeciaka) . 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poprosil mecenasa o nie przerywanie wypowiedzi. 
Pani Malgorzata Majowicz: W uchwale Rady Miejskiej, ktora obowiqzywata, jest taka moiliwo6t 
nagrywania przebiegu kontroli. Natomiast kiedyi na Kornisji Oiwiaty zadawallimy te pytania 
o urzqdzenia, na ktbre te nagrania rnogq by t  poczynione. My chcerny otrzyrnat te nagrania, poniewai 
tam padly z ust Pana Trzeciaka rbine slowa miedzy innymi takie, ze ma takie uprawnienia, i e  nam 
wstrzyma dotacjg, jeteli zaraz sig tutaj nie poddamy wszystkiernu itd. Proszg Pahstwa, zostab 
wydane dwanascie upowainieh do przeprowadzenia tych kontroli. Te upowainlenia pornirno 
odstzlpienia od kontroli sq caw czas aktualne, poniewai one majq date rozpoagcia wainoici, ale sq 
bez daty zakohczenia. Stqd dwanascie upowainieh np. Pan Skrobot, Pani Pogoda, rnajq po trzy 
upowatnlenia, kt6re sq caty czas aktualne. Marny dwie kontrole nie zakoriaone, a p6iniej Pan Tracz 
pisze po gazetach, czy wypowiada sig do gazet, i e  my nie poddajemy sig kontroli. Malo tego, zostako 
przestane pisrno do Urzgdu Skarbowego,'podbite przez Pana Tracza, w ktbrym informuje, i e  od 2009 
roku nasza placbwka w og61e nie poddala sig zadnej kontroli, co jest absolutnq nieprawdq, poniewai 
bylidmy kontrolowani jako pierwsze przedszkole w Polsce przez Regionalnq Izbg Obrachunkowq, 
byligrny kontrolowani dwa razy w poprzednlej kadencji Pana Burrnistrza Szpytmy. I rnarn tyrn bardziej 
olbrzymi i a l  do Pana Burrnistrza Piszki, i e  jak siedzial tam po stronie Pana Kwasa, jako radny, to 
punktowal tutaj Pana Szpytmg za lamanie prawa w zakresie nlepublicznych placbwek, a dzisiaj sam 
lamie prawo, bo ja mogg napisat pismo z wnioskiern o odstvienie, o urnorzenie, ale ja sig moge 
mylit. I teraz przyznajg, mylltarn sig. Nie rnoze bye odstqpienia, ani umorzenia kontroli, poniewai ta 
uchwala i kolejna nie przewidujq takiej moiliwoici. 

Glos zabral 2-ca Burmistrz Pan Wiestaw Tracz: Proszg Palistwa, pare uwag. Jeiell chodzi o moje 
wypowiedzi, to mialem na rnyili tylko i wylqcznie skuteunoi t  kontroll przeprowadzonych przez Urzqd 
Miasta w Kbdzku w stosunku do Pahstwa jednostki. lest  jeszcze jedna zasada. Kontrola powinna byt  
wprowadzona do jednostki, kontrola nie jest niczyrn ztym. Podmiot otrzyrnuje dotacjg ze irodkow 
publicznych i nie powinno byt  iadnych problem6w z roziiczeniern sip z tych irodkbw i z poddaniem 
sig kontroli wydatkowania tych drodkow. Tu myilg, ze jest to sytuacja przejrzysta dla wszystkich 
stron. Natomiast, rzeuywiicie ta kontrola zamiast trwaC normalnie - bo kontrola powinna trwat tak 
naprawdp, to  jest kwestia tygodni i to j u i  jest dtuga kontrola. My, ostatnie wejicie - proszg mnie 
poprawiat je i l i  sig mylg - planowaliimy do Paristwa przed iwigtarni Botego Narodzenia, albo przez 
Sylwestrern. Przed Sylwestrern. laka byla odpowiedi, wtedy jezeli chodzi o zapowiedi tej kontroli? 
Motna to radnym takie powiedzlet? 

Pani Matgorzata Majowicz: Oczywiicie. Mogg przedstawii: Pahstwu caty przebieg tej kontroli. 
Z-ca Burrnistrz Pan Wiedaw Tracz: Ale ja prosilbyrn tylko, ja skohczg i pdiniej Pani oddarn glos. 
Pani Malgorzata Majowicz: Oczywiicie,-by; wniosek, ieby t i  kontrolgodby~ 28 grudnia 2016 roku, 
przy czym ztoiyliirny wczeiniej wniosek do Pana Burrnistrza o podjgcie uynnoic i  wobec kontrolerbw. 
Nie dostaiiSmy odpowiedzl. Pismern z dnia 27 grudnia 2016 roku ponowililmy ten wniosek 
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i poproslll4my Q dd od .ts$ke km?m$k 28 efirdnia, d6 cnrrw zania ~ r n  nagrah oraz 
dokument6w w gp slaj m y  taicii-, w mmy zg o w  - mi1 Konak nam 
wydata doku-, k 6 m  sa w pNhdanlu Wy&NSu obno4n.t~ kj kof&~&. O h . @  .a, t e  ~q tam 
jakie4 notatki i.pbmt, ber podpi8&, twolrftlla nla radedomo g&b, bo &byh/ one ne w trakcie 
kontrdi. Jest bwm dua uchybkh. Ja &olprpdkmiBrt z calp mnowCaakiq, pm~@ a d i d C  uwage 
- przychodzp pmle&lar?, &by ta .Wttrola aaoJia, My sta nie UER#yiamv w fadcn s@m& od crynnoki 
korttrolnych. Pa&Wo tet ,muslclc ~ ~ s z u m i d ,  &$! @@an prow-ey akME mi& S@BW& wyf@owq, 
te chorowat prscz pmad p64 roku, a niest* :- p m -  odpowMa za flm- I ewmtuainie 
organ prowadzqzy m M  ~vnrrdcit dftrcfq. W w ! O s a n l e ,  nie m&,@skw prawnaj do Gakiej sytuacji 
- odstelplenia od ba&di,. .Wnlos&&my pa F&s,W@~~ o wydkala nam:#Bkument&w I magrah, kt6re 
sq - tak jak wa?$n+ej pawledzlBI*rn - . . . Mrdl I W h  b&ie reallprrrnane prawo. Jut 
w tym rnlePcie wKlo*mle  w o k  na= prawo byC lam&, wiec M&zo prosze, aby 
prawo bylo realkowane. My sip w $itden spood4 fde uchylamy MI konWL 

Gks zabral 2-&?I Burmlotna W a  Pan mkllLur Pmszg hhstwa, z takirnl &owarni 
spotykamy sip n i m l t t e  'rn k-j o ~ i ,  m o w ~ e ,  .womi&'qtraktyia.p&niej w sytuacji 
zasygnailzowania wejkia, wygii@&kupelnlr: , M o m  poja$$B olg wnEarbiek,, t e  z przyczyn 
choroby, z prryuyny fits o d W  pismwX ,&@ P lnmych pm$wynk nba ma rnWfw.04ci wejhcia. 
Natomlast zasada jest jdna. Kentmla nie mz& Wak w nt-h.CZo&, wlgc tu@j pewne granice 
uasowe zostety pmkraasme i nabtab to d t k z y k  w ten b j&& zo&& at?dlione. 

Pan1 Bl4ow1a: Ja j e s m  &ukihm powlcddirt do &@%~wy, t e  R&stwo przyszil 
z u p o w a 2 ~ t c n . ~ i  pml@jqcymt uchwalp ip@ WeMIej. !%I Byrl+Wrz w w .  upowatnienia 
kontrolerom &.'p&sb@e ust@wry, porn- e&iawW uchw*; Mbra j@ ~~cljwatniejsza, 
poniewaf jest l~gwem Rliajscowym. Wcz a z. h t a  2 4 : b p a d a  roku w swolch 
upowatnleni~h luMtrolarry mleU repi . I Mlifmg, !m$wW~as Pena Skrobota na 
podstawle, Mrql uc- reaSleujerny takte rite otnymaii4my 
odpowiedzl. Pan S.lcsobofipo pro* wyszad)rqj kdanlw!l. Tak b . Mab tqf~, Pan Burmistrz 
uznat te argurnanty, t e  m.amy *ah 1 st& wpckt trPecl~ qpqwatnhda odn& siq wlabnle do 
uchwaly, pny czym po&anowienkl tej uc& w ow% w tdW@ t e l . ~ t r o l l  n k  &4y teaiizowane. 
Do kohca nls ma ~ ~ w ,  ~ I t e  ma pdcqntrofnych I fW o d s t w M e  bez podstawy 
prawn@. Tak na.pod@wie tej &twzdy wcaF;aqt k o n m  ale m'pwktawie uego, 
jaklego pnep'lsu Pan od$apil od kmtroll arny mdaf .&a n*, k t h  .&@ wykonywane 
w trakcie tej konttwtf. w i p ,  te n lprawe te n e  i wstyd Panu 
Bumistrzowi wydat te Ragrank, b to #&bMlhy  w 'b&kie li p ~ o w b y ,  kt6re nas 
kontrqlowa4y1 bgtlo nie @ p q W ,  ItpW z tym, f e  m y  siq .'&uczyt, @uc& uytaC ze 
zrozumienle tam paddy. 3 pre-obnlb te na-ia nie sq nam 

Gtos zabr&a PHI1 Mark D z i ~ k a ,  radna p.0~it1~ouva: u, tls .j&~)m troaeuke 
w szoku, bo z padobm,pi s p r a m i  Parkam9 M # @ o M w  spo t rnm sie w Radzie 
Powlatu. Tam tak s@mo ?tlrrzqcOna, 2e d Ja tp s@mwe pnejnatam 
i on1 wcaie slq nle wwl i  od ket?rati, raz Palfstwo tet w ten 
sposbb i n t e m j e c i s  te zjawksh, te wy&m+&n##, m6ra tuW prze&kwta Panf Majowicz. Prosze 
Pahstwa, ja kompletnle rrle wlems co tut@ arW, a& teep-my ta:,1Wrp2yt g prostej ptzyczyny 
- ile mamy p l W e k  pr-ywatny&, typu:  la, czy plw&ki pmmdzctce &my dzircka? Czy 
to jest jedynat Czy na terenle Kbodr Ich w w ?  (WAI M M ~ I  oziewieetp z dali uzyskala 
potwierdrenk, Ze ~~ jedno@ek jes .I Nta Wsm ay PafisW# slySzeIWel tutaj Panstwo 
prowadzel takq pLadw& ~dz fc  ,&led praX tmy nsicroliqce *iera& 9 tej , na wnlosek 
ztofony w S@e p m  StarospB ~loSI.zkreag,.' ay W oh- t u q  Pena - bo jut  nie 
pamletan a y  t6 P a A  E M & ,  czy R n  Star&~:likbdd~n w k  do:&u, a nf@&&kbym tu by6 
niedoktadna, od razu zastmgam, 4@rn k b  i P a n k  .wMd& W& miosek. I przez 
t n y  rniesk@m:'ta CIZW b@y za-e. l a  
chcla4y stamtad I&. l a  h~emawisrla)fn z eWnkwh wtedy:Wy te sp@#y mi* miejsce. 
Wydajd! mi s i~ ,  he oof a& tutaj- &o n u~hylajrl :a ci P$&&wo od .j,ahj kontroll, od 
drugiej kontroll, nie rnahtego pw&okr n , bo;M rosUIAslem, ma sp3&armgo protokotu? 
Tak z rozu rn ih ,  h j@ tyiko. flogrW ,Wl g#ki@k& i r o ~ @ m ,  b p i n l e n  byC udostgpniony. 



W tyrn rnornencie proszg Paristwa, dzialam jako radna w irnienlu tych Paristwa, aukolwiek jeszue 
rnnie nle upowainili, ale rnarn nadzieje, ze rnnie upowainiq do takich dziatari, bo takie marny 
obowiqzki. Nagle uchylajq sig ludzie od kontroli, natorniast te wszystkie jednostki paristwowe sic nie 
uchylajq od kontroli. Dzigkujg. 

Gbs zabral Pan Mlchal Plszko Burrnistrz Miasta Ktodzka: Panie Pitewodniaqcy, Wysoka Rado. 
Odnoszqc sig jeszue do tych kwestii kontrolnych. Byto rozpoczgcle kontroli. W tej chwlli jest 
zakoriaona kontrola. Nle skontrolowallSrny placbwki Pahstwa Majowia i tyle. Nie zakoriczyla sig po 
prostu ta kontrola. I nie rozurniern, znaczy i e  Paristwo wnloskujecie, zeby tg  kontrolg dalej u Paristwa 
prowadzit? Nie rnoterny tego prowadzit w nieskoriuonoit, po prostu odstepujerny i tak 
najnorrnalniej w iwiecie sq inne instytucje, kt6re rnoze bgdq chciaty t e i  skontrolowai placbwkg i tyle. 
Trzeba lrn to  urnotliwit. Dzigkujg. 

Ad vocern Pani Malgorzata Majowicz: Panie Burrnistrzu. Pan chyba nie ustyszal o czyrn ja rn6wig. 
l a  pytarn o podstawe prawnq odstqpienia od kontroli oraz po raz kolejny proszg o udostepnienie 
nagrari z tej kontroli. Dla rnnie to  pisrno, kt6re Pan przydal, nie jest dokurnentern. To nie jest tak, 
i e  Pan Burmistrz jest tu  krblern I sobie przystgpuje, odstepuje. Przeciez sq zasady. Kontrola 
zakohuona jest protokotern, wystqpieniern pokontrolnyrn, a nle odstqpleniern. To jest takie 
niezrozurniale? Po czym, rnedialnie Parisfwo inforrnujecie - I tutaj Pan V-ce Burrnistrz podal do Urzgdu 
Skarbowego pismo, i e  od 2009 roku "Akadernia Przedszkolaka" w og6le nie poddab sig czynnoiciorn 
kontrolnyrn, co jest nieprawdq i porn6wieniern. 

Z-ca Burrnistrza Pan Wiestaw Tracz dodal, ze rnial na rnysli skutecznoSC przeprowadzenia kontroll 
przez Urzqd Miasta. Z-ca Burrnistrza zadat pytanie ile bylo skutecznych kontroli? 
Odpowiedi Pani Matgorzaty Majowlu: Dwle. Przez Urzqd Miasta. To Pan nie ma takiej wledzy. 
Proszg przyj6t I sprawdzit rnojq ksiqzkg kontroli, a nie podawat nieprawde. 

Glos zabrat Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Szanowni Paristwo, ale prosllbyrn o nie 
przenoszenie sesji na rozrnowg face to face. Pani Majowiu powledziala'waefniej, ze bgdzle skladala 
skarge na przebieg tej  kontroli. Dobrze zrozurnlatern? 

Pani Malgorzata Majowicz: Jeili nle otrzyrnarn tej odpowiedzi dzisiaj - a na razie jej nie styszg - 
o podstawie prawnej, kt6ra by Pana Burrnistrza upowazniata do odstqpienia od tej kontroli. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski: Czyli Pan Burrnistrz, t e i  sig sklania ku ternu i teby Rada 
rozpatrzyta to jako skargg? To na razie rnarny zawieszenie ternatu. Pani Majowia ztoty skargg i Rada 
bedzie rozpatrywat skarge. To jest chyba jedyne rozwiqanie, bo tak bpdzierny rozrnawiat w jednq 
i drugq strone, przerzucat sie argumentami. Trzeba to rozpatrzet jako skarge. Myile, ze to bgdzie 
najlepsze rozwiqzanie. 

Wigcej gks6w nie stwierdzono. 

29. Zakohczenie sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  zarnkn J obrady rn6wiqc: ,,Zamykarn obrady XUV sesji 
Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakohczenie sesji nastqpito o godz. 18:15 

Protokdl sporz$dzUa: 
< , [ 2 d k u  

Przewodniczqcy ady Miejski 

To a 

*) Wylqczenie jawnoSci z zakresu danych osobowych na podstawie art. 1,6,7 Ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. 
o Ochronie Danych Osobowych (Dz.U. z 2016r. poz.922 z poZ.zm.) oraz ze wzglgdu na art. 5 Ustawy o dostepie 
do informacji publicmej (Dz. U.2016. poz. 1764 z p0i.m). 




